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(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De seining van de 

heer Puigdemont in het Schengen Information 

System (SIS)" (55021308C) 

34 

Orateurs: Sander Loones, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Sander Loones, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 34 Samengevoegde vragen van 34 
    
- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "L'utilisation de 

matériel pyrotechnique lors de matchs de football" 

(55022028C) 

34 - Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het gebruik van 

pyrotechnisch materiaal bij voetbalwedstrijden" 

(55022028C) 

34 

    
- Caroline Taquin à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "L'usage de 

matériels pyrotechniques par des supporters de 

football" (55021311C) 

34 - Caroline Taquin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het gebruik van 

pyrotechnische middelen door voetbalsupporters" 

(55021311C) 

35 

Orateurs: Caroline Taquin, Tim Vandenput,  Sprekers: Caroline Taquin, Tim Vandenput,  
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Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, 

des Réformes institutionnelles et du 

Renouveau démocratique 

Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

    
Question de Yngvild Ingels à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur 

"L'approche administrative dans le cadre de la 

lutte contre la criminalité organisée" (55021379C) 

36 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De bestuurlijke handhaving 

in de strijd tegen georganiseerde criminaliteit" 

(55021379C) 

36 

Orateurs: Yngvild Ingels, Annelies 

Verlinden, ministre de l'Intérieur, des 

Réformes institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Annelies 

Verlinden, minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 37 Samengevoegde vragen van 37 
    
- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Un nouveau 

manège pour la DAS" (55021386C) 

37 - Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Een nieuwe manege voor de 

DAS" (55021386C) 

37 

    
- Kattrin Jadin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le futur de la 

cavalerie" (55021405C) 

37 - Kattrin Jadin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De toekomst van de 

cavalerie" (55021405C) 

37 

    
- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La police montée" 

(55021990C) 

37 - Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De politie te paard" 

(55021990C) 

37 

Orateurs: Yngvild Ingels, Philippe Pivin, 

Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, 

des Réformes institutionnelles et du 

Renouveau démocratique 

 Sprekers: Yngvild Ingels, Philippe Pivin, 

Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 39 Samengevoegde vragen van 39 
    
- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La norme KUL" 

(55021275C) 

39 - Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De KUL-norm" (55021275C) 

39 

    
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Les travaux 

concernant la norme KUL" (55021539C) 

39 - Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkzaamheden omtrent 

de KUL-norm" (55021539C) 

39 

    
- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La réforme de la 

norme KUL" (55021544C) 

39 - Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De hervorming van de KUL-

norm" (55021544C) 

39 

Orateurs: Éric Thiébaut, Sigrid Goethals, 

Annelies Verlinden, ministre de l'Intérieur, 

des Réformes institutionnelles et du 

Renouveau démocratique 

 Sprekers: Éric Thiébaut, Sigrid Goethals, 

Annelies Verlinden, minister van 

Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Questions jointes de 41 Samengevoegde vragen van 41 
    
- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "La constitution 

de partie civile de la ministre" (55021542C) 

41 - Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De burgerlijke partijstelling 

van de minister" (55021542C) 

41 
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- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La 

constitution de partie civile de la ministre en cas 

de faits de violence contre la police" (55021575C) 

41 - Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het zich burgerlijk 

partijstellen door de minister bij geweld tegen 

politie" (55021575C) 

41 

Orateurs: Sigrid Goethals, Ortwin 

Depoortere, Annelies Verlinden, ministre de 

l'Intérieur, des Réformes institutionnelles et du 

Renouveau démocratique 

 Sprekers: Sigrid Goethals, Ortwin 

Depoortere, Annelies Verlinden, minister 

van Binnenlandse Zaken, lnstitutionele 

Hervormingen en Democratische vernieuwing 

 

    
Question de Bert Moyaers à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur 

"L'optimisation de la collaboration 

transdisciplinaire entre les services de sécurité" 

(55021586C) 

43 Vraag van Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De optimalisatie van de 

transdisciplinaire samenwerking tussen 

veiligheidsdiensten" (55021586C) 

43 

Orateurs: Bert Moyaers, Annelies Verlinden, 

ministre de l'Intérieur, des Réformes 

institutionnelles et du Renouveau 

démocratique 

 Sprekers: Bert Moyaers, Annelies Verlinden, 

minister van Binnenlandse Zaken, 

lnstitutionele Hervormingen en Democratische 

vernieuwing 

 





CRABV 55 COM 611 20/10/2021  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

1 

 

 

 

COMMISSION DE L'INTÉRIEUR, 
DE LA SÉCURITÉ, DE LA 

MIGRATION ET DES MATIÈRES 
ADMINISTRATIVES 

COMMISSIE VOOR 
BINNENLANDSE ZAKEN, 

VEILIGHEID, MIGRATIE EN 
BESTUURSZAKEN 

 

du 

 

MERCREDI 20 OCTOBRE 2021 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 20 OKTOBER 2021 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 19 par M. Ortwin Depoortere. 

 

 

Le texte en italiques est un résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.19 uur en voorgezeten door de heer Ortwin 

Depoortere. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 

 

01 Débat d'actualité sur les jeunes et la police et 

questions jointes de 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "L'évaluation des 

processus policiers d'après les droits de l'enfant 

et de l'adolescent" (55021313C) 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le groupe de 

travail chargé d'évaluer les processus policiers 

sous l'angle des droits de l’enfant" (55021385C) 

- Valerie Van Peel à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "L'outil 

d'évaluation des interventions policières sur la 

base des droits des enfants" (55021543C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le test de la 

police à l'aune des droits de l'enfant et de 

l'adolescent" (55021561C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Les relations 

entre les jeunes et la police" (55021574C) 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Les jeunes 

Bruxellois qui se sentent en insécurité face à la 

police" (55021596C) 

- Franky Demon à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "L'avis "Police, 

jeunes et animation des jeunes" du Vlaamse 

Jeugdraad" (55021777C) 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

01 Actualiteitsdebat over jongeren en politie en 

toegevoegde vragen van 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De kind- en jongerentoets 

voor de politie" (55021313C) 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkgroep 'kind- en 

jongerentoets'" (55021385C) 

- Valerie Van Peel aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De kindtoets" (55021543C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De kind- en jongerentoets 

voor de politie" (55021561C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De relatie tussen jongeren 

en de politie" (55021574C) 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De Brusselse jongeren die 

zich onveilig voelen bij de politie" (55021596C) 

- Franky Demon aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het advies 'Politie, jongeren 

en jeugdwerk' van de Vlaamse Jeugdraad" 

(55021777C) 
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Réformes institutionnelles) sur "La campagne de 

sensibilisation Respect mutuel" (55021971C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Le groupe de 

travail visant à mieux encadrer les interventions 

policières à l’égard des jeunes" (55022083C) 

 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De 

sensibiliseringscampagne Wederzijds Respect" 

(55021971C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkgroep kind- en 

jongerentoets" (55022083C) 

 

01.01  Franky Demon (CD&V): Un groupe de 

travail doit développer un test d'évaluation de la 

police à l'aune des droits de l'enfant et de 

l'adolescent. L'élément déclencheur de cette 

mission est l'incompréhension et la suspicion 

réciproques grandissantes entre les jeunes, 

principalement les jeunes adolescents, et les 

services de police. Rétablir un rapport de confiance 

entre ces deux groupes est un objectif nécessaire. 

Ce test doit servir à la politique en matière 

d'interventions policières. À juste titre, une attention 

accrue sera en outre accordée à la façon de se 

comporter avec les enfants et les adolescents au 

cours de la formation rénovée des policiers.  

 

Sur quelles interventions et quelles catégories d'âge 

le test d'évaluation de la police sera-t-il axé? Une 

attention sera-t-elle accordée, dans le cadre de la 

conception de ce test, à la différenciation par zone? 

Un intérêt sera-t-il par ailleurs porté aux techniques 

d'audition dans la formation rénovée des policiers? 

Quand ce test sera-t-il prêt? Un trajet de suite a-t-il 

été prévu après l'entrevue avec le Vlaamse 

Jeugdraad? Quelles recommandations la ministre 

convertira-t-elle en actes politiques?  

 

01.01  Franky Demon (CD&V): Een werkgroep 

moet een kind- en jongerentoets ontwikkelen voor 

de politiediensten. De aanleiding is het toenemende 

wederzijdse onbegrip en wantrouwen tussen 

jongeren, voornamelijk jonge adolescenten, en de 

politie. De vertrouwensband tussen beide groepen 

herstellen is een noodzakelijk streven. De toets 

moet dienen voor het interventiebeleid. Er komt 

terecht ook meer aandacht voor de omgang met 

kinderen en jongeren gedurende de vernieuwde 

politieopleiding.  

 

 

 

 

Op welke interventies en leeftijdscategorieën zal de 

kind- en jongerentoets zich richten? Wordt er bij de 

uitwerking van de toets aandacht besteed aan 

differentiatie per gebied? Zal er in de vernieuwde 

politieopleiding ook aandacht zijn voor de 

ondervragingstechnieken? Wanneer zal de toets 

klaar zijn? Is er een vervolgtraject vastgelegd na het 

gesprek met de Vlaamse Jeugdraad? Welke 

aanbevelingen zal de minister omzetten in beleid? 

 

Le Vlaamse Jeugdraad, le Conseil de la Jeunesse 

de la Communauté flamande, sera-t-il davantage 

associé à l'élaboration d'initiatives dans le cadre du 

test relatif aux droits des enfants et des jeunes, des 

caméras corporelles et des règlements 

disciplinaires? Où en sont les mesures relatives à la 

diversité au sein des forces de police? 

 

Zal de Vlaamse Jeugdraad verder betrokken 

worden bij de uitwerking van initiatieven over de 

kind- en jongerentoets, de bodycams en de 

tuchtreglementering? Hoever staan de maatregelen 

inzake diversiteit bij de politie? 

 

01.02  Yngvild Ingels (N-VA): Il s'agit de rétablir la 

confiance entre la police et les jeunes. La ministre 

vise différents groupes d'âge.  

 

 

À partir de quel âge la ministre envisage-t-elle le 

test relatif aux enfants et aux jeunes? Qui fait partie 

du groupe de travail? Dans quelle mesure la 

ministre tiendra-t-elle compte de l'avis du Vlaamse 

Jeugdraad? Quelles procédures entend-elle 

adapter? Est-il, par exemple, également question 

des infrastructures et des techniques 

d'interrogatoire vidéo dans les commissariats de 

police?  

01.02  Yngvild Ingels (N-VA): De opdracht is het 

vertrouwen herstellen tussen de politie en jongeren. 

De minister heeft verschillende leeftijdsklassen voor 

ogen.  

 

Vanaf welke leeftijd ziet zij de kind- en 

jongerentoets? Wie zit er in de werkgroep? In 

hoeverre zal de minister rekening houden met de 

adviezen van de Vlaamse Jeugdraad? Welke 

procedures wil zij aanpassen? Gaat het 

bijvoorbeeld ook over bepaalde 

videoverhoortechnieken en over infrastructuur 

binnen commissariaten?  
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Certaines zones de police disposent de sections 

dédiées à la jeunesse et à la famille, organisées sur 

une base volontaire pour l'heure. Une 

recommandation sera-t-elle adressée dans ce sens 

à toutes les zones? Quel calendrier est-il établi? 

Quand la ministre attend-elle les résultats? 

 

 

Bepaalde politiezones hebben aparte diensten 

Jeugd en Gezin. Die diensten zijn nu vrijwillig. Is dat 

een aanbeveling voor alle zones? Wat is de tijdlijn? 

Wanneer verwacht de minister de resultaten? 

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Une enquête du 

Conseil de la jeunesse de la Commission 

communautaire flamande auprès de 1 968 jeunes 

Bruxellois montre que seuls 17 % associent la 

police à la sécurité et 12 % au respect. La peur, la 

colère et l'impuissance dominent et s'aggravent 

chez les personnes ayant été plusieurs fois en 

contact avec la police. Ce sont 29 % qui disent avoir 

subi des violences verbales et 13 % des violences 

physiques. 

 

 

 

Les jeunes sont sur-représentés dans les contrôles: 

la moitié disent avoir été contrôlés par la police et 

68 % se disent victimes de profilage ethnique mais 

93 % déclarent souhaiter que cette situation 

s'améliore. La Région bruxelloise va mener un 

projet pilote dans ce but mais une approche 

structurelle est nécessaire. 

 

 

Que pensez-vous de ces chiffres? Qu'avez-vous fait 

pour rétablir la confiance entre la police et les 

jeunes?  

 

01.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Uit een enquête 

van de Jeugdraad van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie bij 1.968 Brusselse 

jongeren blijkt dat slechts 17 % van de 

respondenten de politie associeert met veiligheid; 

het begrip respect associeert slechts een luttele 

12 % met de politie. Angst, woede en 

machteloosheid overheersen en nemen nog toe bij 

personen die herhaaldelijk in contact kwamen met 

de politie. 29 % zegt het slachtoffer te zijn geweest 

van verbaal geweld, 13 % kreeg zelfs te maken met 

fysiek geweld.  

 

Jongeren zijn oververtegenwoordigd onder de door 

de politie gecontroleerde personen: de helft van de 

respondenten werd al eens door de politie 

gecontroleerd, en 68 % denkt dat etnische 

profilering daarin een rol speelt, maar 93 % wil dat 

deze situatie verbetert. Het Brusselse Gewest zal te 

dien einde een proefproject opzetten, maar er is 

nood aan een structurele aanpak. 

 

Wat vindt u van die cijfers? Wat hebt u ondernomen 

om het vertrouwen tussen politie en jongeren te 

herstellen? 

 

01.04 Eva Platteau (Ecolo-Groen): Nous avons 

débattu hier de la note de discussion dans laquelle 

la ministre reconnaît que les tensions entre les 

jeunes et la police ont augmenté ces dernières 

années, notamment en raison des contrôles 

d'identité et des interventions policières lors de 

manifestations. La ministre souhaite rétablir la 

confiance dans la police.  

 

Comment réagit-elle aux résultats de l'enquête du 

Jeugdraad, le Conseil de la jeunesse de la 

Commission communautaire flamande? La ministre 

est-elle favorable à ce que les personnes dont 

l'identité est contrôlée reçoivent une preuve et une 

justification de ce contrôle? Quel rôle les conseils 

de la jeunesse et le groupe de travail sur le test 

d'évaluation relatif aux enfants et aux jeunes 

peuvent-ils jouer pour rétablir la confiance entre les 

jeunes et la police?  

 

01.04  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Gisteren 

bespraken we de discussienota, waarin de minister 

erkent dat de spanning tussen jongeren en politie 

de afgelopen jaren is toegenomen, onder andere 

door interventies bij protesten en door 

identiteitscontroles. De minister wil het vertrouwen 

in de politie herstellen.  

 

 

Hoe reageert ze op de resultaten van de bevraging 

van de jeugdraad van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie (VGC)? Is de minister er 

voorstander van dat gecontroleerde personen een 

bewijs van en een motivering voor de 

identiteitscontrole krijgen? Welke rol kunnen de 

jeugdraden en de werkgroep kind- en jongerentoets 

spelen in het herstellen van het vertrouwen tussen 

jongeren en politie? 

 

01.05  Philippe Pivin (MR): Le nombre 

d'agressions physiques et verbales visant des 

policiers ne cesse d'augmenter. 

 

01.05  Philippe Pivin (MR): Het aantal gevallen 

van fysiek en verbaal geweld tegen politieagenten 

blijft maar toenemen. 
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Madame la ministre, vous avez déjà adressé de 

nouvelles directives aux parquets. Le 9 juillet 

dernier, vous avez également annoncé le 

lancement d'une campagne de sensibilisation au 

respect mutuel, qui vise à rapprocher la population 

des services de police. Quelles sont les activités qui 

ont déjà été organisées et/ou qui sont planifiées 

dans le cadre de cette campagne? Pendant 

combien de temps cette campagne sera-t-elle 

menée? 

 

Quels sont les services de la police fédérale et des 

zones de police locale qui participent à cette 

campagne et quelles sont les tâches qui leur ont été 

confiées? Comment la communication relative à 

cette campagne est-elle effectuée? Quel est le 

budget qui lui a été alloué? Enfin, comment les 

rencontres entre les services de police et les 

citoyens sont-elles structurées dans le cadre de 

cette campagne? 

 

Mevrouw de minister, u hebt al nieuwe richtlijnen 

naar de parketten gestuurd. Op 9 juli ll. hebt u ook 

aangekondigd dat er een sensibiliseringscampagne 

waarin er opgeroepen wordt tot wederzijds respect 

gelanceerd zou worden. Daarmee wilt u de 

bevolking en de politiediensten opnieuw nader tot 

elkaar brengen. Welke activiteiten werden er al 

georganiseerd en/of zijn er gepland in het kader van 

deze campagne? Hoelang zal die campagne 

gevoerd worden? 

 

Welke diensten van de federale politie en van de 

lokale politie nemen deel aan deze campagne en 

welke taken zijn hun in dat kader toegewezen? Hoe 

wordt er over deze campagne gecommuniceerd? 

Welk budget werd ervoor uitgetrokken? En tot slot, 

hoe worden de ontmoetingen tussen de 

politiediensten en de burgers in het kader van deze 

campagne georganiseerd? 

 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Je me réjouis que 

le groupe de travail visant à mieux encadrer les 

interventions policières à l’égard des jeunes ait tenu 

sa première réunion le 23 septembre.  

 

Des enfants et adolescents pourront-ils prendre part 

aux travaux du groupe de travail? Si oui, de quelle 

manière? 

 

Les conclusions de ce groupe de travail pourront-

elles déboucher sur des modifications législatives? 

En d’autres termes, ce groupe de travail est-il 

mandaté pour faire des recommandations au 

gouvernement ou au Parlement? 

 

Quels sont les policiers concernés par les activités 

de ce groupe de travail? Se penchera-t-il sur le cas 

des agents sanctionnateurs qui infligent des SAC 

aux jeunes?  

 

Ne pensez-vous pas que le fait de se focaliser 

uniquement sur l’intervention policière est loin d’être 

suffisant et que ces discussions devraient englober 

la question de la proximité entre la police et les 

jeunes?  

 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Ik ben blij dat de 

werkgroep ter verbetering van de omgang met 

jongeren tijdens politie-interventies op 

23 september voor de eerste keer vergaderd heeft.  

 

Kunnen kinderen en adolescenten deelnemen aan 

de werkzaamheden van de werkgroep? Zo ja, op 

welke manier?  

 

Is het mogelijk dat de conclusies van die werkgroep 

in wetswijzigingen uitmonden? Heeft deze 

werkgroep met andere woorden de opdracht om ten 

behoeve van de regering of het Parlement 

aanbevelingen te formuleren?  

 

Op welke politieagenten hebben de activiteiten van 

deze werkgroep betrekking? Zal de werkgroep zich 

bezighouden met de sanctionerende ambtenaren 

die jongeren GAS-boetes opleggen?  

 

Denkt u niet dat de exclusieve focus op het 

politieoptreden helemaal niet voldoende is en dat 

ook de kwestie van de nabijheid tussen de politie en 

de jongeren in deze besprekingen meegenomen 

zou moeten worden?  

 

01.07  Daniel Senesael (PS): Une amélioration de 

la relation entre les policiers et les citoyens, et en 

particulier les jeunes, est nécessaire; il faut prendre 

des mesures pour reconstruire du lien entre ces 

deux groupes. 

 

C'est pourquoi nous avons déposé une proposition 

de résolution visant à améliorer les relations entre 

les citoyens et leur police en mettant en avant la 

médiation comme un instrument, trop peu 

développé à l'heure actuelle. 

01.07  Daniel Senesael (PS): De relatie tussen 

politie en burgers, en met name jongeren, moet 

verbeterd worden; er moeten maatregelen 

genomen worden om beide groepen weer dichter bij 

elkaar te brengen. 

 

Daarom hebben we een voorstel van resolutie 

ingediend om de relatie tussen de burgers en hun 

politie te versterken door bemiddeling naar voren te 

schuiven als instrument, want daarvan wordt 

vandaag te weinig gebruikgemaakt.  
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Madame la ministre, quelles sont les initiatives 

prises sur l'ensemble du territoire en la matière, 

mais aussi en matière de formation des policiers?  

 

 

Mevrouw de minister, welke initiatieven worden er 

op nationaal niveau genomen op dat stuk, maar ook 

met betrekking tot de opleiding van de 

politieagenten? 

 

01.08  Ortwin Depoortere (VB): Le lien de 

confiance avec la police doit être renforcé et des 

campagnes doivent être mises sur pied pour 

favoriser le respect mutuel. Il faut toutefois 

distinguer les enfants des jeunes. Nous devons, en 

outre, veiller à ne pas opérer un revirement à 180°. 

Le profilage ethnique n'est sûrement pas la règle 

générale au sein du corps de police. Les zones de 

police des grandes villes telles que Bruxelles ne 

peuvent pas être comparées aux plus petites zones. 

Il serait pertinent de diversifier les campagnes. 

 

01.08  Ortwin Depoortere (VB): De 

vertrouwensband met de politie moeten worden 

versterkt en er moeten campagnes worden opgezet 

om wederzijds respect te bevorderen. Er moet 

echter een onderscheid gemaakt worden tussen 

kinderen en jongeren. We moeten er ook over 

waken dat de slinger niet helemaal doorslaat naar 

de andere kant. Etnisch profileren is binnen het 

politiekorps zeker geen algemene regel. 

Politiezones in grootsteden zoals Brussel zijn niet te 

vergelijken met kleinere zones. Het zou goed zijn 

om de campagnes te diversifiëren. 

 

01.09  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La mission du groupe de travail "kind- 

en jongerentoets" de la police, qui se penche sur un 

outil d'évaluation des processus policiers d'après 

les droits de l'enfant, peut encore être adaptée aux 

besoins spécifiques. Cette mission consiste à 

améliorer le lien de confiance entre les enfants et 

les jeunes et la police au moyen de protocoles et de 

procédures. 

 

01.09 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De opdracht van de werkgroep kind- en 

jongerentoets binnen het politiewerk kan nog 

afgestemd worden op de specifieke noden. De 

opdracht bestaat erin de vertrouwensband tussen 

kinderen en jongeren en de politie te verbeteren 

aan de hand van protocollen en procedures. 

 

Bien sûr, il y a une différence entre les jeunes et les 

enfants, mais il faut également améliorer la relation 

de confiance entre les jeunes et la police.  

 

Le groupe de travail doit d'abord déterminer quelles 

sont les interventions policières auxquelles il 

convient d'appliquer l'outil "kindtoets". En outre, il 

faudrait échanger les bonnes pratiques et impliquer 

la police locale. 

 

Uiteraard is er verschil tussen jongeren en 

kinderen, maar ook de vertrouwensband tussen 

jongeren en de politie moet verbeterd worden.  

 

De werkgroep moet eerst vaststellen in het kader 

van welke politie-interventies een kind- en 

jongerentoets moet toegepast worden. Daarnaast 

moeten er goede praktijken worden uitgewisseld en 

moet de lokale politie hierbij worden betrokken. 

 

(En français) Les membres du groupe de travail en 

lien avec la police font partie de la police fédérale 

(AIG, Comité P, Académie nationale de police), de 

la police locale des trois Régions et de la 

Commission permanente de la police locale.  

 

(Frans) De leden van de werkgroep binnen het 

politiewerk maken deel uit van de federale politie 

(AIG, Comité P, Nationale Politieacademie), de 

lokale politie van de drie Gewesten en de Vaste 

Commissie van de Lokale Politie. 

 

(En néerlandais) Nous fixons la limite d'âge à 30 

ans. Cette question peut toutefois également être 

débattue. Dans les sous-groupes qui abordent 

certains sujets, tels que les contrôles d'identité, il 

convient de distinguer les mineurs d'âge et les 

majeurs.  

 

Nous continuons à soutenir les initiatives existantes. 

Nous coordonnons dans la mesure du possible les 

initiatives locales.  

 

Bien qu'il n'existe encore aucune proposition 

concrète à ce sujet, l'adaptation de la formation 

(Nederlands) Wij bakenen de leeftijd af tot en met 

30 jaar, maar ook daarover kan gedebatteerd 

worden. In subgroepen die bepaalde thema's 

bespreken, bijvoorbeeld identiteitscontroles, moeten 

we een onderscheid maken tussen minder- en 

meerderjarigen.  

 

De reeds bestaande initiatieven blijven we 

ondersteunen. We coördineren waar mogelijk lokale 

initiatieven.  

 

Een aanpassing van de politieopleiding komt ook 

zeker aan bod in een werkgroep, al bestaan 
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policière figure certainement aussi à l'ordre du jour 

d'un groupe de travail. 

 

daarover nog geen concrete voorstellen. 

 

(En français) Une première réunion le 23 septembre 

a permis de cadrer les actions futures du groupe de 

travail, d’examiner l’opportunité d’amener d’autres 

partenaires dans la discussion ou encore la 

nécessité d’adapter la formation de la police. Nous 

organiserons encore deux AG pour définir des 

sous-groupes qui travailleront de manière plus 

ciblée en 2022.  

 

 

 

Les jeunes pourront prendre part à ces travaux. Il 

faudra inviter des associations à les représenter. 

Les travaux des sous-groupes pourraient 

déboucher sur des adaptations de la législation.  

 

(Frans) Op 23 september vond er een eerste 

vergadering plaats, waarop de toekomstige acties 

van de werkgroep in een duidelijk kader konden 

worden ingepast, de mogelijkheid onderzocht werd 

om andere partners bij de discussie te betrekken, 

en de noodzaak bekeken werd om de 

personeelsformatie van de politie aan te passen. 

We zullen nog twee algemene vergaderingen 

beleggen om subgroepen te definiëren die dan 

gerichter te werk zullen gaan in 2022. 

 

Wat mij betreft, zullen jongeren aan die 

werkzaamheden kunnen deelnemen. Men zal 

jongerenorganisaties om de tafel moeten 

uitnodigen. De werkzaamheden van de subgroepen 

zouden zich kunnen ontknopen in wetswijzigingen. 

 

(En néerlandais) Les adaptations nécessaires 

seront apportées à la campagne à long terme 

autour du respect mutuel. 

 

(Nederlands) De langetermijncampagne rond 

wederzijds respect zal waar nodig worden 

bijgestuurd.  

 

(En français) L’objectif de la campagne est le 

respect mutuel des citoyens et des métiers de la 

sécurité. Sa première étape entend faire connaître 

ces métiers à travers des brochures. Il n’y a pas de 

date de fin à cette campagne, vu qu’il faut travailler 

de manière structurelle à la relation entre les jeunes 

et la police, les citoyens et la police. Chaque mois, 

on met en évidence des pratiques des autorités 

locales favorisant cette relation. Les autorités 

locales peuvent ainsi voir ce qui fonctionne et le 

mettre en œuvre pour rétablir la confiance.  

 

 

 

Mon administration développe d’autres actions: les 

droits et les devoirs de chacun seront expliqués, on 

améliorera la visibilité des points de signalement en 

cas d’agression et de violence et on facilitera le 

dialogue. La Commission permanente de la police 

locale, la direction Communication de la police 

fédérale et le service social de la police sont 

impliqués dans la campagne et contribueront à la 

façonner. Elles la relaient également en interne.  

 

Nous avons engagé une agence de marketing pour 

assurer la communication autour de la campagne. 

On a consacré 84 000 euros à une campagne sur 

les médias sociaux en septembre et octobre. Les 

vidéos "Les yeux dans les yeux" servent d’exemple 

en vue d’un dialogue positif.  

 

(Frans) De campagne moet het wederzijds respect 

tussen de burgers en de veiligheidsberoepen 

bevorderen. De eerste stap bestaat erin het publiek 

via brochures kennis te laten maken met die 

beroepen. Er staat geen einddatum op de 

campagne, aangezien we structureel moeten 

werken aan de relatie tussen de jongeren en de 

politie, en tussen de burgers en de politie. 

Maandelijks zetten we praktijken van lokale 

overheden in de verf waarin die relatie bevorderd 

wordt. Zo kunnen lokale besturen leren wat werkt 

en die acties ook zelf implementeren om het 

vertrouwen te herstellen. 

 

Mijn administratie werkt nog aan andere acties: de 

rechten en plichten van iedereen worden uitgelegd, 

we verbeteren de zichtbaarheid van de meldpunten 

voor agressie en geweld, en we faciliteren de 

dialoog. De Vaste Commissie van de Lokale Politie, 

de directie Communicatie van de federale politie en 

de sociale dienst van de politie zijn bij de campagne 

betrokken en zullen die mee vormgeven. Ze 

verspreiden de campagne ook intern. 

 

We hebben een marketingbureau ingeschakeld 

voor de communicatie rond de campagne. Voor een 

socialemediacampagne in september en oktober 

hebben we 84.000 euro uitgetrokken. De video's, 

waarin de deelnemers oog in oog staan met elkaar, 

dienen als voorbeeld voor een positieve dialoog. 

 

Les zones de la police locale ont été invitées à 

compléter un questionnaire pour récolter des 

bonnes pratiques et des initiatives locales, qui ont 

Er werd de lokale politiezones verzocht een 

vragenlijst in te vullen om best practices en lokale 

initiatieven te verzamelen, die als inspiratiebron 
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servi de source d’inspiration pour le plan de la 

cellule de communication de la DG Prévention.  

 

La police fédérale lancera prochainement un projet 

à destination des jeunes de 14 à 18 ans: "The 

Rookies", offrant à 30 jeunes de découvrir le travail 

de divers services de la police fédérale.  

 

 

Plusieurs zones de police prennent des initiatives 

pour rapprocher les citoyens de leur police, comme 

des rencontres sportives, des patrouilles à pied ou à 

vélo, des visites commentées des commissariats ou 

des parrainages dans les écoles. J’encourage les 

polices locales à poursuivre leurs efforts pour 

étendre leurs activités dans un souci d’une 

meilleure compréhension des attentes et un 

meilleur dialogue avec la population.  

 

 

Par ailleurs, le cadre de référence du profilage 

professionnel développé dans quatre zones pilotes 

de la police locale est désormais à la disposition de 

la police intégrée et sera intégré dans la formation 

de base des policiers.  

 

dienden voor het plan van de communicatiecel van 

de DG Preventie. 

 

De federale politie zal binnenkort voor jongeren van 

14 tot 18 jaar het project 'The Rookies' lanceren, 

waarbij 30 jongeren de kans zullen krijgen om 

kennis te maken met het werk van verschillende 

federale politiediensten. 

 

Verscheidene politiezones nemen initiatieven om de 

burgers dichter bij de politie te brengen, zoals 

sportwedstrijden, patrouilles te voet en met de fiets, 

geleide bezoeken in politiekantoren en sponsoring 

in scholen. Ik moedig de lokale politiediensten ertoe 

aan hun inspanningen aan te houden om hun 

activiteiten uit te breiden waardoor ze een beter 

inzicht krijgen in de verwachtingen van de bevolking 

en een betere dialoog met de burgers tot stand 

kunnen brengen. 

 

Bovendien wordt het handelingskader voor 

professioneel profileren dat bij wijze van 

proefproject in vier lokale politiezones 

geïmplementeerd werd, nu ook ter beschikking 

gesteld van de geïntegreerde politie en zal het in de 

basisopleiding van politieagenten opgenomen 

worden. 

 

Je porte une attention particulière à la police 

comme service proche des citoyens, comme le dit 

explicitement ma déclaration de politique.  

 

Ik besteed bijzondere aandacht aan de politie als 

"dienstverlening dicht bij de mensen", zoals 

uitdrukkelijk in mijn beleidsverklaring vermeld wordt. 

 

(En néerlandais) Le Conseil de la Jeunesse de la 

Communauté flamande a formulé 

31 recommandations, subdivisées en six thèmes: 

relation, profilage ethnique et violences policières, 

plaintes et sanctions, formation et recrutement, 

espace public, ainsi que droits et devoirs. Toutes 

les recommandations nécessitent une analyse 

approfondie. Plusieurs sont déjà abordées dans le 

cadre de l'élaboration du plan d'action national 

contre le racisme. D'autres figurent à l'ordre du jour 

pour être converties en politiques. 

 

Avant-hier, nous avons débattu du profilage 

ethnique avec la Commission permanente de la 

police locale. Un projet est déployé dans une zone 

de police, afin d'examiner quelles procédures 

supplémentaires nous devons mettre en œuvre et 

comment nous pouvons effectuer un suivi. 

 

L'organisation De Ambrassade est un partenaire 

important au sein du groupe de travail "kind- en 

jongerentoets". Elle soutient également le Conseil 

de la Jeunesse de la Communauté flamande, ce qui 

permet d'impliquer ce dernier. 

 

(Nederlands) De Vlaamse Jeugdraad formuleerde 

31 aanbevelingen, onderverdeeld in zes 

subthema's, met name relatie, etnische profilering 

en politiegeweld, klachten en sancties, opleiding en 

rekrutering, publieke ruimte en rechten en plichten. 

Alle aanbevelingen vereisen een diepgaande 

analyse. Een aantal aanbevelingen komt al aan bod 

bij de uitwerking van het nationaal actieplan tegen 

racisme. Andere aanbevelingen staan al op de 

agenda om ze in beleid om te zetten.  

 

 

Eergisteren hebben wij met de Vaste Commissie 

van de Lokale Politie over etnisch profileren 

gedebatteerd. Er wordt een project uitgerold in een 

politiezone om te bekijken welke bijkomende 

procedures wij moeten invoeren en hoe wij een en 

ander kunnen opvolgen.  

 

Een belangrijke partner binnen de werkgroep kind- 

en jongerentoets is De Ambrassade. Die 

organisatie ondersteunt ook de Vlaamse 

Jeugdraad. Op die manier is ook de Vlaamse 

Jeugdraad betrokken. 

 

(En français) Cela a été discuté hier avec les jeunes (Frans) Zoals gisteren besproken willen we 
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de Bruxelles et de Wallonie. 

 

hetzelfde doen met de Brusselse en Waalse 

jongeren.  

 

(En néerlandais) Le cadre de référence repose sur 

quatre grands piliers: la légalité du contrôle de 

police, l'explication de ce dernier au citoyen, le 

comportement du fonctionnaire de police et la 

réflexion. Ce cadre sera inclus dans la formation de 

base des aspirants inspecteurs. 

 

La diversité constituera un élément central de la 

nouvelle procédure de recrutement. Une brochure 

mettant l'accent sur la diversité et sur la législation 

antidiscrimination sera élaborée.  

 

(Nederlands) Het handelingskader stoelt op vier 

grote pijlers, met name de wettigheid van de 

politiecontrole, de toelichting aan de burger, het 

gedrag van de politieambtenaar en de reflectie. Het 

zal worden opgenomen in de basisopleiding voor 

aspirant-inspecteurs. 

 

In de nieuwe rekruteringsprocedure wordt diversiteit 

een belangrijk punt. Er wordt een brochure 

uitgewerkt met aandacht voor diversiteit en 

antidiscriminatiewetgeving.  

 

(En français) La place des jeunes dans la société 

dépasse les relations jeunes/police, et concerne 

toutes les autorités. On a initié le débat avec le 

groupe de travail et il nous incombe de trouver des 

idées pour améliorer ces relations.  

 

(Frans) De plaats van de jongeren in de 

samenleving is een thema dat de betrekkingen 

tussen de jongeren en de politie overstijgt en alle 

overheden betreft. We hebben het debat met de 

werkgroep opgestart en we moeten ideeën vinden 

om die betrekkingen te verbeteren. 

 

01.10  Franky Demon (CD&V): La ministre est 

l'une des premières à associer les enfants et les 

jeunes à l'importante question de la sécurité. 

 

01.10  Franky Demon (CD&V): De minister is een 

van de eerste die kinderen en jongeren betrekt bij 

het belangrijke veiligheidsaspect. 

 

01.11  Yngvild Ingels (N-VA): Nous devons exiger 

que les violences commises envers la police soient 

durement sanctionnées, mais également tout 

mettre en œuvre pour rétablir les relations entre les 

jeunes et les policiers. Les tout petits ne peuvent 

être perdus de vue dans ce cadre. 

 

01.11  Yngvild Ingels (N-VA): We mogen niet 

alleen strenge straffen eisen bij geweld tegen de 

politie, we moeten er ook alles aan doen om de 

relatie tussen jongeren en de politie te herstellen. 

We mogen daarbij de allerkleinsten niet uit het oog 

verliezen.  

 

01.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Dans votre 

réponse, le seul élément concret est que des 

moyens doivent être dégagés pour permettre à la 

police de tenir compte des enfants et des jeunes 

dans ses interventions. De quels moyens s'agit-il? 

Du personnel, des outils, des formations?  

 

De même, quel sera le cadre du groupe de travail 

de la police où les jeunes seront conviés? Quelles 

directives lui donnez-vous? Vous n'apportez aucune 

réponse aux changements structurels qui 

s'imposent. Les grandes phrases ne suffisent pas!  

 

01.12  Nabil Boukili (PVDA-PTB): In uw antwoord 

is het enige concrete element dat er middelen 

moeten worden uitgetrokken zodat de politie bij 

haar interventies rekening kan houden met 

jongeren en kinderen. Over welke middelen gaat 

het? Over personeel, tools, opleidingen? 

 

Wat zal het werkkader zijn van de werkgroep 

waarbij de jongeren zullen worden betrokken? Wat 

zijn uw richtlijnen voor deze werkgroep? Er moeten 

structurele veranderingen doorgevoerd, maar daar 

geeft u niet thuis. Hier kan men niet volstaan met 

ronkende verklaringen! 

 

01.13  Eva Platteau (Ecolo-Groen): De 

nombreuses initiatives sont en chantier. Encourager 

le dialogue direct est très positif. Cela permet à la 

police d'expliquer aux jeunes les motivations de son 

action. Cette approche emporte mon adhésion, tout 

comme le projet Samen sporten qui associe des 

jeunes et des policiers dans la pratique d'un sport.  

 

Les enfants et les jeunes constituent des groupes 

cibles différents. Nous ne pouvons pas considérer 

indifféremment tous les jeunes qui se rassemblent 

01.13  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Er staan heel 

wat initiatieven op stapel. Het stimuleren van een 

rechtstreekse dialoog is zeer positief. Zo kan de 

politie aan de jongeren uitleggen waarom ze de 

zaken op een bepaalde manier aanpakt. Ik geloof 

daarin, net als in samen sporten, bijvoorbeeld  

 

 

Kinderen en jongeren zijn verschillende 

doelgroepen. Jongeren die in een stedelijke context 

samenkomen in de publieke ruimte mogen we niet 
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dans les espaces publics urbains comme des 

voyous. Il faut également faire preuve de tolérance. 

 

Le dialogue entre les jeunes et la police doit être 

possible dans toutes les zones. Nous soutenons le 

principe d'une police de proximité et de la diversité 

auprès de la police. Le corps de police doit refléter 

les nombreuses cultures présentes, en particulier 

dans l'environnement urbain. 

 

allemaal zien als hangjongeren. Er moet ook 

tolerantie zijn.  

 

De dialoog tussen jongeren en politie moet in elke 

zone plaatsvinden. Wij steunen het principe van de 

nabijheidspolitie en het verhogen van de diversiteit 

bij de politie. Zeker in een stedelijke context, waar 

veel culturen aanwezig zijn, moet dat ook 

weerspiegeld worden in het politiekorps.  

 

01.14  Philippe Pivin (MR): Votre campagne de 

sensibilisation est assez novatrice. Il faudra la 

confronter aux réalités du terrain. J'espère 

sincèrement qu'elle portera ses fruits.  

 

01.14  Philippe Pivin (MR): Uw 

sensibiliseringscampagne is vrij innovatief. We 

zullen één en ander moeten aftoetsen aan wat er in 

werkelijkheid zal veranderen. Ik hoop oprecht dat de 

campagne vruchten zal afwerpen.  

 

01.15  Sophie Rohonyi (DéFI): Vous avez précisé 

que les missions du groupe de travail pourraient 

évoluer en fonction du besoin de restaurer la 

confiance entre la police et les jeunes. Mais il faut 

tenir compte des différentes catégories d'âge, et 

des particularités propres à chaque zone de police, 

afin que chacune puisse appliquer les dispositifs les 

plus opportuns. Investir dans la police de proximité 

et dans les gardiens de la paix est une solution que 

vous n'avez pas évoquée. Il faut aussi sensibiliser 

les jeunes via les associations. 

 

01.15  Sophie Rohonyi (DéFI): U hebt verduidelijkt 

dat de opdrachten van de werkgroep afhankelijk 

van de noden kunnen evolueren, bijvoorbeeld van 

de nood om het vertrouwen tussen de politie en de 

jongeren te herstellen. Er moet echter rekening 

gehouden worden met de verschillende 

leeftijdscategorieën en de eigenheden van elke 

politiezone, opdat elke zone de meest geschikte 

maatregelen zou kunnen toepassen. U hebt het niet 

gehad over investeringen in de wijkpolitie en in 

gemeenschapswachten als oplossing voor de 

problemen. De jongeren moeten ook via de 

verenigingen gesensibiliseerd worden. 

 

Le but est de lutter contre la violence et l'impunité, 

tant dans le chef de la police que chez les jeunes. 

 

Het doel bestaat erin geweld en straffeloosheid 

tegen te gaan, zowel voor gebruik van geweld door 

de politie als door jongeren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Débat d'actualité sur les violences sexuelles 

et questions jointes de 

- Maria Vindevoghel à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "Des 

viols et attouchements dans le quartier du 

cimetière d'Ixelles" (55021896C) 

- Vanessa Matz à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Les agressions 

sexuelles dans des bars à Bruxelles" (55021931C) 

- Hervé Rigot à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La lutte contre 

les violences sexuelles" (55022006C) 

- Denis Ducarme à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Le manque de 

politique préventive et de sécurité dans le 

quartier du cimetière d’Ixelles" (55022059C) 

 

02 Actualiteitsdebat over seksueel geweld en 

toegevoegde vragen van 

- Maria Vindevoghel aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Verkrachting en aanranding 

in de wijk van de begraafplaats van Elsene" 

(55021896C) 

- Vanessa Matz aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Seksuele agressie in 

Brusselse bars en cafés" (55021931C) 

- Hervé Rigot aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De strijd tegen seksueel 

geweld" (55022006C) 

- Denis Ducarme aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het ontbreken van een 

preventie- en veiligheidsbeleid in de wijk van de 

begraafplaats van Elsene" (55022059C) 

 

02.01  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Il y a 02.01  Maria Vindevoghel (PVDA-PTB): Enkele 
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quelques jours, nous avons appris par les réseaux 

sociaux et la presse que plusieurs femmes avaient 

été victimes d'agressions dans deux cafés proches 

du cimetière d'Ixelles. Toutes les agressions ont eu 

lieu au cours des cinq dernières années et le 

parquet de Bruxelles a enregistré jusqu'ici 

17 déclarations différentes pour viol et agression. 

Une enquête judiciaire a été ouverte.  

 

Comment la ministre explique-t-elle qu'il ait fallu 

autant de temps avant que la police décide d'ouvrir 

une enquête? Quelles initiatives la ministre prendra-

t-elle en la matière? J'espère qu'elle répondra à la 

demande des organisations de la société civiles de 

débloquer davantage de moyens. 

 

dagen geleden vernamen we via de sociale media 

en de pers dat verschillende vrouwen het slachtoffer 

zijn geweest van aanranding in twee cafés aan de 

begraafplaats van Elsene. Alle aanvallen gebeurden 

in de afgelopen vijf jaar en het Brusselse parket 

heeft tot nu toe 17 verschillende aangiften 

geregistreerd wegens verkrachting en aanranding. 

E werd een gerechtelijk onderzoek geopend.  

 

Hoe verklaart de minister dat het zo lang duurde 

voor de politie besloot om een onderzoek in te 

stellen? Welke initiatieven zal de minister in dezen 

nemen? Ik hoop dat ze zal ingaan op de vraag van 

de middenveldorganisaties om meer middelen. 

 

02.02  Vanessa Matz (cdH): Un millier de 

personnes ont manifesté pour protester contre les 

viols et les agressions sexuelles qui ont eu lieu ces 

dernières années dans les bars du quartier du 

cimetière d’Ixelles. Une réunion d’urgence a été 

convoquée pour mesurer l’étendue du problème et 

le traiter d’une manière plus large.  

 

 

Combien de victimes ont-elles porté plainte? La 

police s’assure-t-elle que toutes les victimes soient 

informées de leurs droits et puissent porter plainte? 

Qu’avez-vous fait pour améliorer l’accueil de ces 

victimes dans les commissariats? Où en sont les 

formations des policiers qui sont en première ligne?  

 

02.02  Vanessa Matz (cdH): Een duizendtal 

personen heeft gedemonstreerd uit protest tegen de 

verkrachtingen en aanrandingen die de afgelopen 

jaren in de bars in de wijk rond de begraafplaats 

van Elsene plaatsgevonden hebben. Er werd een 

spoedvergadering belegd om de omvang van het 

probleem in kaart te brengen en een bredere 

benadering op poten te zetten.  

 

Hoeveel slachtoffers hebben er een klacht 

ingediend? Zorgt de politie ervoor dat alle 

slachtoffers op hun rechten gewezen worden en 

een klacht kunnen indienen? Wat hebt u gedaan 

om de opvang van deze slachtoffers op de 

politiebureaus te verbeteren? Hoe staat het met de 

opleiding van politiemensen die in de eerste lijn 

staan? 

 

02.03  Hervé Rigot (PS): Les dernières révélations 

sur les agressions sexuelles dans le quartier du 

cimetière posent une nouvelle fois la question du 

silence, de l’isolement des victimes, de leur peur de 

témoigner et de l’impunité. Il faut créer un climat 

propice, basé sur l’égalité des genres, la prévention, 

le soutien des victimes, le refus de banaliser des 

comportements crapuleux, le souci de ne laisser 

aucun crime impuni.  

 

 

De quelles mesures concrètes avez-vous discuté 

hier? Comment allez-vous travailler à l’accueil des 

victimes et à la formation des policiers?  

 

02.03  Hervé Rigot (PS): De jongste onthullingen 

over seksueel geweld in de wijk rond de 

begraafplaats stellen eens te meer de kwestie van 

het verzwijgen, het isolement van de slachtoffers, 

hun angst om te getuigen en de straffeloosheid aan 

de orde. We moeten een gunstig klimaat scheppen, 

dat gebaseerd is op gendergelijkheid, preventie, 

slachtoffersteun, de weigering om abject gedrag te 

banaliseren en de wil om geen enkel misdrijf 

ongestraft te laten.  

 

Welke concrete maatregelen hebt u gisteren 

besproken? Wat zult u ondernemen om de opvang 

van de slachtoffers en de opleiding van de 

politieagenten te verbeteren? 

 

Prendrez-vous des initiatives coordonnées avec le 

ministre de la Justice et la secrétaire d’État à 

l’Égalité des genres? 

 

Zal u initiatieven nemen die zijn afgestemd met de 

minister van Justitie en de staatssecretaris voor 

Gelijke Kansen? 

 

02.04  Denis Ducarme (MR): Face à la douleur, au 

traumatisme des victimes d’agressions sexuelles, il 

faut tout faire pour confondre et condamner les 

prédateurs. Les viols et les agressions en Région 

02.04  Denis Ducarme (MR): Gelet op de pijn en 

het trauma die een seksuele aanranding 

teweegbrengen bij een slachtoffer moeten we alles 

in het werk stellen om aanranders op te pakken en 
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bruxelloise semblent être en augmentation ces trois 

dernières années, notamment à Ixelles.  

 

 

 

De quels chiffres disposez-vous? Le bourgmestre 

ou la zone de police ont-ils informé les riverains et 

les organisations d’étudiants? L’augmentation 

statistique des viols dans les quartiers du cimetière 

et de Flagey est-elle établie?  

 

te veroordelen. In het Brussels Gewest, met name 

in Elsene, lijkt het aantal verkrachtingen en 

aanrandingen de voorbije drie jaar te zijn 

toegenomen. 

 

Welke cijfers heeft u hierover? Hebben de 

burgemeester en de politiezone van Elsene de 

omwonenden en de studentenverenigingen hierover 

geïnformeerd? Blijkt het effectief uit de statistieken 

dat het aantal verkrachtingen in de buurt van het 

kerkhof en het Flageyplein is gestegen? 

 

Qu’est-il ressorti de votre réunion avec le ministre 

de la Justice et la secrétaire d’État à l’Égalité des 

chances? 

 

Wat is er op uw vergadering met de minister van 

Justitie en de staatssecretaris voor 

Kansengelijkheid uit de bus gekomen? 

 

02.05  Sigrid Goethals (N-VA): Ce qui m'inquiète 

surtout dans cette affaire, c'est que les premiers 

faits datent d'il y a plusieurs années.  

 

Les femmes sont-elles prises au sérieux 

lorsqu'elles portent plainte dans un commissariat de 

police? Ne devrions-nous pas réfléchir en 

profondeur aux formations des agents de police en 

charge? Une personne spécifique pourrait peut-être 

être désignée pour cette partie de la formation. La 

ministre devrait urgemment y travailler avec le 

ministre de la Justice. Qu'en est-il de l'accueil et du 

suivi des victimes? 

 

02.05  Sigrid Goethals (N-VA): Wat mij vooral 

verontrust in deze zaak is dat de eerste feiten 

dateren van vele jaren geleden.  

 

Als vrouwen een klacht indienen op een 

politiecommissariaat, worden ze dan ernstig 

genomen? Moeten we niet eens goed nadenken 

over de opleidingen die politieagenten ter zake 

krijgen? Misschien kan er een specifieke persoon 

worden aangesteld voor dat deel van de opleiding. 

Samen met de minister van Justitie zou de minister 

daar dringend werk van moeten maken. Wat met de 

opvang en de opvolging van de slachtoffers? 

 

02.06  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Il est inquiétant 

que des femmes qui se rendent au commissariat de 

police pour déposer une plainte ou pour faire un 

signalement ne soient pas toujours prises au 

sérieux. Ces femmes devraient être accueillies par 

des personnes disposant des compétences 

nécessaires pour traiter ce type de plaintes, aussi 

bien dans un centre de prise en charge que dans un 

commissariat de police. J'aimerais qu'une analyse 

soit réalisée en la matière.  

 

Comment la ministre augmentera-t-elle la 

propension à porter plainte et le nombre 

d'inspecteurs des mœurs? Le fait que les 

collaborateurs à l'accueil des commissariats de 

police soient souvent du personnel civil joue-t-il un 

rôle au niveau du traitement? 

 

02.06  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Zorgwekkend 

is dat vrouwen die naar het politiecommissariaat 

gaan om een klacht in te dienen of een melding te 

doen niet altijd ernstig worden genomen. Vrouwen 

zouden niet alleen in een zorgcentrum, maar ook in 

een politiekantoor mensen moeten aantreffen die 

de nodige competenties hebben om met dergelijke 

klachten om te gaan. Ik zou daarover graag een 

analyse zien.  

 

 

Hoe zal de minister de aangiftebereidheid verhogen 

en het aantal zedeninspecteurs optrekken? Speelt 

ook het feit dat aan het onthaal in een politiekantoor 

vaak burgerpersoneel zit een rol in de verschillende 

behandeling? 

 

02.07  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'enquête sur les violences sexuelles 

dans les lieux de sortie avait été lancée par la police 

et le parquet avant la médiatisation des faits en 

question. Depuis 2017, la police participe au 

déploiement progressif à l'échelon national de 

Centres de Prise en charge des Violences 

Sexuelles, où chaque victime bénéficie d'une prise 

en charge holistique: assistance policière, aide aux 

victimes, accompagnement médical et analyses des 

02.07 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het onderzoek naar seksueel geweld in het 

uitgangsmilieu werd door de politie en het parket al 

opgestart vóór de media-aandacht voor deze feiten. 

De politie werkt sinds 2017 mee aan de geleidelijke 

nationale uitrol van de Zorgcentra na Seksueel 

Geweld, waar elk slachtoffer toegang krijgt tot 

holistische zorg: politionele bijstand, 

slachtofferbejegening, medische begeleiding en 

sporenonderzoek. Er werden 
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traces. Des protocoles de coopération ont été 

conclus entre la police, les hôpitaux et les parquets 

locaux sous l'égide de l'Institut pour l'égalité des 

femmes et des hommes.  

 

Les inspecteurs des services des mœurs des zones 

de police locale sont formés à la première prise en 

charge des victimes de violences sexuelles, car ce 

premier contact avec la police revêt une grande 

importance. En outre, le gouvernement a comme 

priorité absolue d'aider les victimes de violence 

sexuelle et d'élaborer, en coopération avec les 

Communautés et les Régions, un plan d'action 

national de lutte contre les violences liées au genre 

pour la période allant jusque 2025. Les moyens 

déployés feront l'objet de discussions et seront 

intégrés dans le plan d'action national. 

 

samenwerkingsprotocollen afgesloten tussen de 

politie en ziekenhuizen en lokale parketten onder 

leiding van het Instituut voor de gelijkheid van 

vrouwen en mannen. 

 

Zedeninspecteurs in de lokale politiezones worden 

opgeleid voor de eerste opvang van slachtoffers 

van seksueel geweld, want die eerste contacten 

met de politie zijn zeer belangrijk. Daarnaast is de 

algemene prioriteit van deze regering om de 

slachtoffers van seksueel geweld bij te staan en 

een nationaal actieplan uit te werken ter bestrijding 

van gendergerelateerd geweld tot en met 2025, in 

samenwerking met de Gemeenschappen en 

Gewesten. De middelen zullen worden besproken 

en opgenomen in het nationale actieplan.  

 

(En français) Madame Matz, je vous renvoie au 

ministre de la Justice. L'enquête sur les plaintes et 

les appels à témoins relèvent du parquet de 

Bruxelles. L'information de la police renvoie vers le 

site violencessexuelles.be qui mentionne les 

centres de prise en charge, les informations pour 

les victimes et le chat anonyme avec des 

psychologues. Depuis la création des trois centres 

en 2017, des centaines de policiers ont suivi une 

formation de neuf jours sur la prise en charge de 

ces victimes, développée dans le cadre du plan 

d'action national 2015-2019 de lutte contre toutes 

formes de violences liées au genre. Sept autres 

centres ouvriront dans les années à venir. Le but 

n'est pas que chaque commissariat dispose de 

policiers formés mais qu'il y en ait 24h/24 qui soient 

disponibles, pour que chaque victime bénéficie 

d'une prise en charge spécialisée.  

 

 

 

 

 

 

La formation de base des policiers comprend un 

module d'assistance aux victimes, notamment de 

violences sexuelles, intrafamiliales et de délits de 

haine. Des formations continues entretiennent les 

compétences ou les approfondissent. Augmenter la 

sécurité des lieux de fête et estudiantins relève des 

autorités locales. La problématique est complexe et 

nécessite une sensibilisation accrue des groupes 

cibles. La police de Bruxelles CAPITALE Ixelles a 

déjà échangé des informations avec l'ULB quand 

c'était pertinent et possible. Cependant, le public 

cible est plus large que les étudiants de l'ULB. Les 

modus operandi et les profils variés des victimes et 

des auteurs empêchent une communication ciblée. 

 

(Frans) Mevrouw Matz, ik verwijs u naar de minister 

van Justitie. Het onderzoek met betrekking tot de 

klachten en het oproepen van getuigen vallen onder 

de bevoegdheid van het Brusselse parket. In de 

door de politie verstrekte informatie wordt er 

verwezen naar de website seksueelgeweld.be, 

waarop er melding gemaakt wordt van de 

Zorgcentra na Seksueel Geweld, de 

slachtofferinformatie en de anonieme chatbox die 

door psychologen bemand wordt. Sinds er in 2017 

drie dergelijke centra opgericht werden, hebben 

honderden politieagenten een opleiding van negen 

dagen gevolgd over de bejegening van deze 

slachtoffers, die ontwikkeld werd in het raam van 

het nationaal actieplan ter bestrijding van alle 

vormen van gendergerelateerd geweld 2015-2019. 

De komende jaren zullen er nog zeven centra de 

deuren openen. Het is niet de bedoeling dat elk 

politiebureau over ter zake opgeleide politieagenten 

beschikt, maar wel dat er 24/24 politieagenten die 

deze opleiding gevolgd hebben ter beschikking 

staan, opdat elk slachtoffer een gespecialiseerde 

opvang kan krijgen.  

 

De basisopleiding voor politieagenten bevat een 

module slachtofferbejegening, met name met 

betrekking tot slachtoffers van seksueel geweld, 

intrafamiliaal geweld en haatmisdrijven. Via de 

voortgezette opleidingen worden de competenties 

onderhouden of uitgediept. De verbetering van de 

veiligheid van uitgaans- en studentenbuurten is een 

bevoegdheid van de lokale overheden. Het betreft 

een complexe problematiek die een verhoogde 

sensibilisering van de doelgroepen vergt. De 

politiezone Brussel HOOFDSTAD Elsene heeft 

hierover al informatie uitgewisseld met de ULB, in 

de gevallen waarin dat relevant en mogelijk was. 

Het doelpubliek is echter breder dan enkel de ULB-

studenten. De modi operandi en de uiteenlopende 

slachtoffer- en daderprofielen staan een gerichte 
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communicatie in de weg.  

 

Le secret de l'enquête limite les informations que la 

police peut communiquer d'initiative. Cela relève de 

l'autorité du magistrat. Le conseil de la nuit qui a été 

créé à Ixelles en 2019 a déjà abordé les violences 

sexuelles, les assuétudes et les nuisances. La zone 

de Bruxelles CAPITALE Ixelles participe depuis fin 

2017 au Centre de Prise en charge des Violences 

Sexuelles de Bruxelles, et a des collaborateurs 

formés au premier contact avec les victimes. Celles 

qui vont directement au centre décident de porter 

plainte ou non. Les victimes de faits récents qui se 

présentent à nos services sont conduites au centre. 

Après détection de cette problématique spécifique, 

la zone de police a défini un secteur d'action 

prioritaire. Les inspecteurs de quartier passent dans 

les établissements horeca sans discrimination pour 

marquer la présence policière.  

 

 

 

 

La concertation d'aujourd'hui visait les mesures du 

prochain plan d'action national contre les violences 

de genre à la lumière des faits récents. Avec mes 

collègues de la Justice et de l'Égalité des chances, 

nous communiquerons les résultats. Nous visons 

un meilleur diagnostic afin de mieux enregistrer ces 

faits. Nous devons au maximum éviter les 

classements sans suite. Nous créerons un projet 

pilote pour améliorer la coordination avec les 

acteurs de terrain. 

 

Door het onderzoeksgeheim kan de politie op eigen 

initiatief slechts beperkte informatie meedelen. De 

bevoegde magistraat beslist wat er meegedeeld 

wordt. De nachtraad die in 2019 in Elsene opgericht 

werd, heeft seksueel geweld, verslavingen en 

overlast al aan de orde gesteld. De politiezone 

Brussel HOOFDSTAD Elsene is sinds eind 2017 

een van de partners van het Zorgcentrum na 

Seksueel Geweld (ZSG) van Brussel en beschikt 

over medewerkers die geleerd hebben welke 

aanpak ze moeten volgen tijdens het eerste contact 

met de slachtoffers. De slachtoffers die rechtstreeks 

naar het ZSG gaan, beslissen of ze aangifte willen 

doen of niet. De slachtoffers van recente feiten die 

zich bij onze diensten melden, worden naar het 

ZSG gebracht. Nadat deze specifieke problematiek 

aan het licht kwam, heeft de politiezone een 

prioritaire actiezone vastgesteld. De wijkinspecteurs 

gaan in alle horeca-etablissementen langs om de 

politieaanwezigheid te benadrukken. 

 

Op het overleg van vandaag werden de 

maatregelen van het volgende nationale actieplan 

tegen gendergerelateerd geweld besproken in het 

licht van de recente feiten. Samen met mijn 

collega's van Justitie en Gelijke Kansen zullen we 

de resultaten bekendmaken. We streven naar een 

betere diagnostiek om tot een betere registratie van 

die feiten te komen. We moeten zoveel mogelijk 

voorkomen dat zulke zaken geseponeerd worden. 

We zullen een pilootproject opzetten om de 

coördinatie met de veldwerkers te verbeteren. 

 

La formation des inspecteurs, des médecins et des 

travailleurs sociaux au sein des centres de soins et 

des Centres de Prise en charge des Violences 

Sexuelles sera renforcée, pour donner aux victimes 

un traitement professionnel et multidisciplinaire. On 

discutera encore d'initiatives à prendre pour garantir 

la sécurité des jeunes dans nos villes. 

 

De opleiding van de inspecteurs, artsen en 

maatschappelijk werkers in zorginstellingen en 

Zorgcentra na Seksueel Geweld zal uitgebreid 

worden, zodat slachtoffers op een professionele en 

multidisciplinaire behandeling kunnen rekenen. Er 

wordt nog gesproken over initiatieven die genomen 

moeten worden om de veiligheid van jongeren in 

onze steden te garanderen. 

 

02.08  Vanessa Matz (cdH): Je soutiens les 

initiatives de coordination mais il faut passer à 

l'action. La presse relève que cette problématique 

n'est pas suffisamment prise en compte en 

Belgique. Les victimes doivent être accueillies et 

prises au sérieux. 

 

02.08  Vanessa Matz (cdH): Ik steun de initiatieven 

voor een goede coördinatie, maar er moet tot actie 

overgegaan worden. In de pers wordt erop gewezen 

dat er met deze problematiek onvoldoende rekening 

gehouden wordt in België. Slachtoffers moeten 

opgevangen en ernstig genomen worden. 

 

Notre pays est très en retard. Il faut d'urgence des 

moyens opérationnels. Nous rappellerons au 

gouvernement son engagement à faire de cette 

question une priorité. 

 

Ons land heeft hier nog een hele weg te gaan. Er is 

dringend nood aan operationele middelen. We 

herinneren hierbij de regering aan haar engagement 

om dit probleem hoog op de agenda te zetten. 

 

02.09  Hervé Rigot (PS): Pour diminuer ce chiffre 

noir de 4 % seulement des victimes qui vont à la 

02.09  Hervé Rigot (PS): Nauwelijks 4 % van de 

slachtoffers dient een klacht in bij de politie. Om dat 
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police, il faut travailler dans la transversalité. Trop 

de victimes ne se sentent pas soutenues ou se 

sentent responsables de la violence. 

 

 

Il y a également trop de délinquants impunis qui 

peuvent agresser d'autres femmes demain. Il faut 

renforcer la chaîne pour donner le signal que nous 

n'acceptons pas ces comportements. Il faut 

accompagner les victimes dans ces moments 

douloureux pour leur donner le courage de 

dénoncer ce qu'elles ont vécu.  

 

povere cijfer te verbeteren moet er 

dienstoverschrijdend worden gewerkt. Al te veel 

slachtoffers voelen zich niet gesteund of leggen de 

schuld voor het geweld bij zichzelf. 

 

Daarnaast blijven te veel delinquenten onbestraft, 

en kunnen ze morgen andere vrouwen aanranden. 

Elke schakel in de ketting moet worden versterkt 

om het signaal af te geven dat we dat gedrag niet 

pikken. We moeten de slachtoffers in deze zeer 

moeilijke momenten begeleiden, zodat ze de moed 

opbrengen om aangifte te doen van datgene wat ze 

hebben moeten doormaken.  

 

02.10  Denis Ducarme (MR): Le ton mécanique de 

votre réponse sur ce sujet sensible m'a surpris; on 

aurait cru entendre un robot! Vous n'avez pas eu un 

mot pour les victimes. 

 

02.10  Denis Ducarme (MR): De emotieloze toon 

van uw antwoord over zo'n gevoelige thematiek 

heeft me verrast. U leek wel een robot! U had geen 

enkel woord over voor de slachtoffers. 

 

Je vous remercie d'avoir rappelé que nos policiers 

sont formés à recevoir des plaintes et sont en 

capacité d'accueillir les victimes avec humanité, 

même s’il reste des efforts à faire.  

 

 

Il faudrait demander des comptes à cette zone de 

police. On ne peut pas dire que sa politique de 

sécurité, de prévention ou d’information ait porté 

ses fruits. Si l’exécutif tergiverse, je demanderai au 

Comité P d’enquêter.  

 

Ik dank u dat u erop wijst dat onze politieagenten 

opgeleid worden om klachten in ontvangst te nemen 

en in staat zijn om de slachtoffers op een 

menselijke manier op te vangen, ook al moeten er 

nog meer inspanningen geleverd worden. 

 

Deze politiezone moet ter verantwoording geroepen 

worden. We kunnen niet stellen dat de zone een 

succesvol beleid gevoerd heeft op het stuk van 

veiligheid, preventie of voorlichting. Als de regering 

dit op de lange baan schuift, zal ik het Comité P 

vragen om een onderzoek in te stellen.  

 

02.11  Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): Hélas, 

cette triste réalité concerne tout le pays, 

spécialement dans le monde de la nuit. Les Centres 

de Prise en charge des Violences Sexuelles 

(CPVS) seront renforcés, notamment celui de 

l’Hôpital Saint-Pierre. Le plan national de lutte 

contre les violences de genre a déjà permis de 

former 1 700 magistrats; cet effort doit se 

poursuivre. 

 

La zone de police ne reste pas inactive: à Ixelles, la 

lutte contre les violences sexuelles était déjà une 

priorité, un Conseil de la nuit a été mis en place et 

s’est réuni ces derniers jours. Les témoignages 

affluent, plus nombreux que jamais, notamment 

grâce à une meilleure prise en charge des victimes, 

qui osent plus qu'avant porter plainte.  

 

 

Je vous encourage à agir et à aller encore plus loin.  

 

02.11  Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen): Deze 

trieste realiteit doet zich helaas in het hele land 

voor, vooral in het nachtleven. De Zorgcentra na 

Seksueel Geweld (ZSG's), en met name dat van het 

UMC Sint-Pieter, zullen versterkt worden. Dankzij 

het nationaal actieplan ter bestrijding van alle 

vormen van gendergerelateerd geweld konden er al 

1.700 magistraten opgeleid worden. Die inspanning 

moet voortgezet worden. 

 

De politiezones leunen niet rustig achterover: in 

Elsene, waar de strijd tegen seksueel geweld al een 

prioriteit was, werd er een Nachtraad opgericht, die 

de afgelopen dagen bijeengekomen is. De 

getuigenissen stromen talrijker dan ooit binnen, 

onder meer omdat slachtoffers beter opgevangen 

worden, waardoor ze meer dan vroeger de moed 

vinden om een klacht in te dienen. 

 

Ik moedig u ertoe aan actie te ondernemen en nog 

verder te gaan. 

 

02.12 Sigrid Goethals (N-VA): Il est urgent 

d'élaborer un plan d'action pour faciliter les 

déclarations grâce à un système d'enregistrement 

plus simple, mais aussi à une campagne de 

02.12  Sigrid Goethals (N-VA): Er is dringend nood 

aan een actieplan om die aangiftedrempels te 

verlagen, met een makkelijker registratiesysteem, 

maar ook een sensibiliseringscampagne. Jonge 
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sensibilisation. Les jeunes filles n'osent presque 

plus sortir, ce qui est encore plus désolant après 

l'isolement dû à la pandémie. N'oublions pas non 

plus que des jeunes hommes sont également 

victimes de viols. 

 

meisjes durven daar nu haast niet meer 

buitenkomen, wat des te schrijnender is na de 

isolatie in coronatijden. Laten we bovendien ook niet 

vergeten dat ook jongens werden verkracht.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Interpellations et questions jointes de 

- Josy Arens à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La 

condamnation de l'État belge dans le cadre de la 

loi sur la sécurité civile" (55000182I) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La 

condamnation de l'État belge dans le contentieux 

qui l'oppose à la zone de secours NAGE" 

(55021201C) 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le financement 

des zones de secours" (55021274C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le financement 

des zones de secours par le fédéral" (55021370C) 

- Sophie Rohonyi à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "L’intervention 

de l’État fédéral dans le financement des zones 

de secours" (55022088C) 

 

03 Samengevoegde interpellaties en vragen van 

- Josy Arens aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De veroordeling van de 

Belgische Staat in het kader van de wet 

betreffende de civiele veiligheid" (55000182I) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De veroordeling van de 

Belgische Staat in het geschil met de 

hulpverleningszone NAGE" (55021201C) 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De financiering van de 

hulpverleningszones" (55021274C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De financiering van de 

hulpverleningszones door de federale overheid" 

(55021370C) 

- Sophie Rohonyi aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De bijdrage van de federale 

Staat aan de financiering van de 

hulpverleningszones" (55022088C) 

 

03.01  Josy Arens (cdH): Le tribunal de première 

instance de Namur vient de condamner l'État à 

adopter l'arrêté royal d'exécution de l'article 67 

alinéa 3 de la loi du 15 mai 2007 sur les services de 

secours dans un délai de neuf mois. Cet 

article prévoit qu'aussi longtemps que le ratio entre 

moyens communaux et fédéraux n'est pas égal à 

un, les communes d'une zone ne devront pas, 

ensemble, contribuer davantage en termes réels 

que le rapport actuel.  

 

 

En 2007, j'ai voté cette réforme parce que votre 

prédécesseur avait garanti qu'on arriverait 

rapidement à un ratio de 50/50. Cet arrêté 

d'exécution est indispensable pour partager 

équitablement le financement des zones de 

secours.  

 

Quelles suites l'État réservera-t-il à ce jugement? 

Où en est l'élaboration de l'arrêté royal? Votre 

prédécesseur avait dit que le coût des services de 

secours était de 75 % à charge des communes. 

Comment arrive-t-on à ce résultat en l'absence de 

03.01  Josy Arens (cdH): Onlangs heeft de 

rechtbank van eerste aanleg te Namen de 

Belgische Staat ertoe veroordeeld om binnen negen 

maanden een koninklijk besluit aan te nemen ter 

uitvoering van artikel 67, derde lid van de wet van 

15 mei 2007 betreffende de civiele veiligheid. Dat 

artikel bepaalt dat zolang de verhouding tussen de 

middelen van de gemeenten en de federale 

overheid niet gelijk is aan één, de gemeenten van 

een zone, samen, in reële termen niet meer zullen 

moeten bijdragen dan hun actuele bijdrage. 

 

In 2007 heb ik voor die hervorming gestemd, omdat 

uw voorganger toen garandeerde dat we snel een 

50/50-verhouding zouden bereiken. Dit 

uitvoeringsbesluit is absoluut noodzakelijk voor een 

billijke verdeling van de financiering van de 

hulpverleningszones. 

 

Op welke manier zal de Staat gevolg aan dit vonnis 

geven? Hoe staat het met dat koninklijk besluit? Uw 

voorganger zei dat de kosten van de hulpdiensten 

voor 75 % voor rekening van de gemeenten waren. 

Waar komt dat resultaat vandaan als er geen 
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l'arrêté d'exécution? 

 

uitvoeringsbesluit is? 

 

03.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Le tribunal de 

première instance de Namur a condamné l'État 

belge pour non-respect de l'obligation de 

financement des zones de secours. La loi impose à 

l'État fédéral de les financer pour 50 %, mais 

l'arrêté royal n'a jamais été pris. L'État ne finance 

qu'entre 13 et 18 %, ce qui explique leur manque de 

moyens. Le gouvernement wallon a décidé de faire 

peser cette charge sur les provinces, qui n'en ont 

pas les moyens. Selon la CGSP et la CSC, cette 

situation met en péril les emplois des pompiers.  

 

 

 

 

 

Vous engagez-vous à respecter le jugement? Dans 

quel délai? 

 

03.02  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De rechtbank 

van eerste aanleg Namen heeft de Belgische Staat 

veroordeeld wegens niet-naleving van de 

verplichting tot het financieren van de 

hulpverleningszones. De wet bepaalt dat de 

federale overheid ze voor 50 % moet financieren, 

maar het koninklijk besluit daartoe werd nooit 

afgekondigd. De overheid financiert slechts tussen 

13 en 18 % van de uitgaven van de zones, hetgeen 

hun gebrek aan middelen verklaart. De Waalse 

regering heeft beslist die lasten af te wentelen op de 

provincies, die daartoe over onvoldoende middelen 

beschikken. Volgens de ACOD en het ACV bedreigt 

die situatie de tewerkstelling van de 

brandweerlieden.  

 

Zult u uitvoering aan het vonnis geven? Binnen 

welke termijn? 

 

03.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

La loi du 15 mai 2007 prévoit qu'aussi longtemps 

que le ratio entre les moyens des autorités 

communales et fédérales n'est pas égal à un, les 

communes ne devront pas contribuer davantage. 

Le Roi détermine ce ratio par arrêté délibéré en 

Conseil des ministres, après avoir entendu les 

représentants des villes et communes.  

 

 

Le jugement du tribunal de Namur sera exécuté par 

l'adoption d'un arrêté royal fixant les postes des 

revenus et dépenses qui entrent en ligne de compte 

pour calculer le ratio.  

 

 

Le principe du 50/50 doit être encadré pour éviter 

que les communes ne subissent des obligations 

imposées par le fédéral. C'est une garantie que les 

communes ne paieront pas plus que ce qu'elles 

payaient lors du passage en zones de secours. 

 

03.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): De wet 

van 15 mei 2007 bepaalt dat zolang de verhouding 

tussen de middelen van de gemeenten en de 

federale overheid niet gelijk is aan één, de 

gemeenten niet meer zullen moeten bijdragen. De 

Koning bepaalt die verhouding bij een in de 

ministerraad overlegd besluit, na de 

vertegenwoordigers van de steden en gemeenten 

gehoord te hebben.  

 

Het vonnis van de rechtbank Namen zal ten uitvoer 

gelegd worden door de uitvaardiging van een 

koninklijk besluit tot vaststelling van de inkomsten- 

en uitgavenposten die in aanmerking genomen 

worden om de verhouding te berekenen.  

 

Het 50/50-beginsel moet worden omkaderd om te 

voorkomen dat de gemeenten onderworpen worden 

aan door de federale overheid opgelegde 

verplichtingen. Dit biedt de waarborg dat de 

gemeenten niet meer zullen betalen dan ze deden 

toen ze tot de hulpverleningszones toetraden. 

 

La loi n'impose pas à l'État d'atteindre le ratio 50/50 

mais de compenser les coûts additionnels. Il lui 

revient d'adopter l'arrêté d'exécution dans le délai 

de neuf mois après le jugement du tribunal de 

Namur.  

 

 

J'examine s'il y a lieu d'aller en appel. L'arrêté est 

en cours d'élaboration. Dès que j'aurai reçu une 

proposition avec les postes pour calculer le ratio 

communes/fédéral, le dossier sera soumis pour 

avis à la Commission d'accompagnement de la 

réforme de la Sécurité civile, composée notamment 

de l'Union des Villes et Communes, des zones de 

Krachtens de wet is de Staat niet verplicht om de 

50/50-verhouding te bereiken, maar om de 

bijkomende kosten te compenseren. De federale 

Staat moet het uitvoeringsbesluit goedkeuren 

binnen een termijn van negen maanden na het 

vonnis van de rechtbank van Namen.  

 

Ik onderzoek of het opportuun is hoger beroep aan 

te tekenen. Het besluit wordt momenteel uitgewerkt. 

Zodra ik een voorstel ontvangen heb met de 

verschillende posten om de verhouding tussen de 

gemeenten en het federale niveau te berekenen, zal 

het dossier om advies voorgelegd worden aan de 

begeleidingscommissie voor de hervorming van de 
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secours et des Régions.  

 

 

 

 

Les chiffres mentionnés par mes prédécesseurs 

sont basés sur le montant des dotations fédérales 

imputés sur les crédits du SPF Intérieur qui ne 

déterminent pas, à eux seuls, les postes de revenus 

et dépenses. Les calculs seront affinés lorsque ces 

postes auront été fixés.  

 

 

 

La reprise du financement des zones de secours 

par les provinces est une décision du gouvernement 

wallon. Les travaux relatifs à l'exécution de 

l'article 67 n'ont pas abouti en raison de l'incertitude 

sur la date d'intégration des services d'incendie 

dans les zones de secours. Dès que celle-ci a été 

levée, priorité a été donnée à la rédaction des 

arrêtés. La plupart ont été adoptés en 2013 et 2014. 

La priorité suivante a été d'accompagner les zones 

de secours et de finaliser les textes nécessaires.  

 

civiele veiligheid, die met name samengesteld is uit 

vertegenwoordigers van de Union des Villes et 

Communes de Wallonie, de hulpverleningszones en 

de Gewesten.  

 

De door mijn voorgangers vermelde cijfers zijn 

gebaseerd op het bedrag van de federale dotaties 

die aangerekend werden op de kredieten van de 

FOD Binnenlandse Zaken, maar dat zijn niet de 

enige bedragen die bepalend zijn voor de 

inkomsten- en uitgavenposten. De berekeningen 

zullen verfijnd worden zodra deze posten 

vastgesteld zullen zijn.  

 

De overname van de financiering van de 

hulpverleningszones door de provincies is een 

beslissing van de Waalse regering. De 

werkzaamheden met betrekking tot de uitvoering 

van artikel 67 waren nog niet afgerond vanwege de 

onzekerheid over de datum waarop de 

brandweerdiensten in de hulpverleningszones 

geïntegreerd zouden worden. Zodra er hierover 

zekerheid bestond, werd er voorrang gegeven aan 

de opstelling van de besluiten. De meeste werden 

in 2013 en 2014 goedgekeurd. De volgende 

prioriteit bestond in de begeleiding van de 

hulpverleningszones en het finaliseren van de 

nodige teksten.  

 

03.04  Josy Arens (cdH): Je suis un peu surpris 

que vous songiez à interjeter appel puisque le 

jugement ne reprend que ce qui est contenu dans la 

loi initiale du 15 mai 2007. 

 

 

Je vous fais confiance, mais je vais quand même 

déposer une motion de recommandation 

demandant au gouvernement de prendre un arrêté 

royal concerté avec les villes et communes, qui 

détermine les postes de revenus et dépenses qui 

entrent en ligne de compte pour calculer le coût 

total de la mise en œuvre de la loi du 15 mai 2007. 

Ma motion demandera au gouvernement de tendre 

progressivement vers un ratio de 50/50 en octroyant 

une enveloppe budgétaire supérieure à celle que 

vous avez annoncée il y a quelques mois. 

 

 

Je souhaiterais parvenir à la conclusion de ce 

dossier durant cette législature. 

 

03.04  Josy Arens (cdH): Het verbaast me 

enigszins dat u overweegt hoger beroep aan te 

tekenen, aangezien het vonnis alleen overneemt 

wat er in de oorspronkelijke wet van 15 mei 2007 

staat. 

 

Ik heb alle vertrouwen in u, maar ik zal toch een 

motie van aanbeveling indienen om de regering te 

vragen na overleg met de steden en gemeenten 

een koninklijk besluit uit te vaardigen waarin er 

bepaald wordt welke inkomsten- en uitgavenposten 

in aanmerking genomen worden voor de 

berekening van de totale kosten van de uitvoering 

van de wet van 15 mei 2007. In mijn motie zal de 

regering verzocht worden geleidelijk aan toe te 

werken naar een 50/50-verhouding door een groter 

budget toe te wijzen dan wat u enkele maanden 

geleden hebt aangekondigd. 

 

Ik zou graag zien dat dit dossier tijdens deze 

regeerperiode tot een goed einde gebracht wordt. 

 

03.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je ne 

comprends pas que vous envisagiez d'interjeter 

appel alors que la décision de justice rendue ne 

demande que l'application de la loi. Lorsque cette 

loi a été adoptée, M. Dewael s'était engagé à ce 

que le 50/50 soit respecté. 

 

03.05  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Ik begrijp niet 

dat u overweegt om hoger beroep aan te tekenen, 

terwijl de rechter in zijn vonnis alleen vraagt om de 

wet toe te passen. Toen deze wet aangenomen 

werd, had de heer Dewael zich ertoe verbonden dat 

de verhouding 50/50 gerespecteerd zou worden. 
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Le non-respect de ses engagements par l'État 

fédéral a des conséquences concrètes sur le 

terrain. Le manque de personnel, de ressources et 

de matériel mène à des catastrophes. Des vies sont 

en jeu. 

 

Nous vous demandons de faire respecter la loi. 

C'est la moindre des choses. 

 

Het niet nakomen van die verbintenissen door de 

federale overheid heeft concrete gevolgen op het 

terrein. Het gebrek aan personeel, middelen en 

materiaal leidt tot rampzalige situaties. Er staan 

levens op het spel.  

 

Wij vragen u om de wet te handhaven. Dat is het 

minste wat we mogen verwachten. 

 

03.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Votre volonté 

d'interjeter appel pose question. Je vous demande 

de respecter votre engagement annoncé en 

commission et réitéré lors de l'échange de vues sur 

la gestion des inondations. Vous aviez alors 

annoncé un marché public pour l'analyse de la 

réforme de la Protection civile. Le Parlement et le 

gouvernement devront objectiver les conséquences 

sur le délai d'intervention et le bilan des inondations.  

 

03.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Uw voornemen om 

hoger beroep aan te tekenen roept vragen op. Ik 

verzoek u uw in de commissie geuite en tijdens de 

gedachtewisseling over de aanpak van de 

overstromingen herhaalde engagement na te 

komen. U kondigde toen aan dat u een openbare 

aanbesteding zou uitschrijven voor de analyse van 

de hervorming van de Civiele Bescherming. Het 

Parlement en de regering moeten de gevolgen voor 

de aanrijtijd en de balans van de overstromingen 

objectiveren.  

 

Motions 

 

Moties 

 

Le président: Une motion de recommandation a 

été déposée par M. Josy Arens et est libellée 

comme suit: 

"La Chambre, 

ayant entendu l'interpellation de M. Josy Arens 

et la réponse de la ministre de l’Intérieur et des 

Réformes institutionnelles, 

- vu l'article 67, alinéa 3 de la loi du 15 mai 2007 

relative à la sécurité civile qui habilite le Roi à 

déterminer les postes de revenus et de dépenses 

qui entrent en ligne de compte pour calculer la part 

de l'État fédéral ainsi que celle des communes dans 

le financement de la sécurité civile; 

 

- vu le jugement du tribunal de première instance de 

Namur, du 8 septembre dernier, qui condamne 

l'État belge à adopter l'arrêté précité dans un délai 

de 9 mois à compter de la signification du jugement 

sous peine d'une astreinte de 1 500 euros par jour 

de retard; 

 

 

demande au gouvernement 

- de mettre en oeuvre l'article 67 de la loi du 

15 mai 2007 relative à la sécurité civile; 

- de prendre un arrêté royal, concerté avec les 

unions des villes et communes, qui détermine les 

postes de revenus et de dépenses qui entrent en 

ligne de compte pour calculer le coût total de la 

mise en œuvre de la loi du 15 mai 2007 relative à la 

sécurité civile et de disposer ainsi des chiffres 

officiels; 

- de tendre progressivement pendant la présente 

législature à un ratio 50/50 entre les moyens de 

l'autorité fédérale et ceux des autorités 

De voorzitter: Een motie van aanbeveling werd 

ingediend door de heer Josy Arens en luidt als 

volgt: 

"De Kamer, 

gehoord de interpellatie van de heer Josy Arens 

en het antwoord van de minister van Binnenlandse 

Zaken en Institutionele Hervormingen, 

- gelet op artikel 67, 3de lid van de wet van 15 mei 

2007 betreffende de civiele veiligheid, die de Koning 

ertoe machtigt om de inkomsten- en uitgavenposten 

te bepalen die in aanmerking genomen worden om 

het aandeel van de federale overheid, alsook dat 

van de gemeenten in de financiering van de civiele 

veiligheid te berekenen; 

- gelet op het vonnis van 8 september jongstleden 

van de rechtbank van eerste aanleg van Namen, 

die de Belgische Staat ertoe veroordeelt het 

voornoemde besluit binnen een termijn van 

9 maanden vanaf de betekening van het vonnis uit 

te vaardigen op straffe van een dwangsom van 

1.500 euro per dag vertraging; 

 

vraagt de regering 

- om artikel 67 van de wet van 15 mei 2007 

betreffende de civiele veiligheid uit te voeren; 

- om in overleg met de steden en gemeenten een 

koninklijk besluit uit te vaardigen waarbij de 

inkomsten- en uitgavenposten bepaald worden die 

in aanmerking genomen worden om het totale 

kostenplaatje voor de uitvoering van de wet van 

15 mei 2007 betreffende de civiele veiligheid te 

berekenen en zo over officiële cijfers te beschikken; 

- om tijdens de huidige zittingsperiode gaandeweg 

naar een 50/50-verhouding tussen de middelen van 

de federale overheid en die van de gemeentelijke 



CRABV 55 COM 611 20/10/2021  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

19 

communales dans le financement de la sécurité 

civile en augmentant substantiellement les dotations 

fédérales aux 34 zones de secours, ce qui revient à 

octroyer une enveloppe budgétaire supérieure à ce 

qui a été annoncé par la ministre de l'Intérieur." 

 

overheden in de financiering van civiele veiligheid te 

evolueren door de federale dotatie aan de 

34 hulpverleningszones substantieel te verhogen. 

Dat komt neer op de toekenning van een grotere 

budgettaire enveloppe dan die welke door de 

minister van Binnenlandse Zaken aangekondigd 

werd." 

 

Une motion pure et simple a été déposée par 

M. Franky Demon. 

 

Een eenvoudige motie werd ingediend door de 

heer Franky Demon. 

 

Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La 

discussion est close. 

 

Over de moties zal later worden gestemd. De 

bespreking is gesloten. 

 

04 Question de Franky Demon à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "Le rôle du NCCN et de la police fédérale 

dans le cadre des évacuations depuis 

l'Afghanistan" (55020613C) 

 

04 Vraag van Franky Demon aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De rol van het NCCN en van 

de federale politie bij de evacuaties uit 

Afghanistan" (55020613C) 

 

04.01 Franky Demon (CD&V): Après la prise de 

pouvoir des talibans, notre pays a évacué 

1 400 personnes d'Afghanistan dans le cadre de 

l'opération Red Kite. Celle-ci s'est bien déroulée 

grâce à une bonne collaboration entre les Affaires 

étrangères et la Défense, le Centre de crise national 

(NCCN) et la police fédérale. 

 

À partir de quand le NCCN a-t-il été impliqué dans 

la préparation de l'opération? Quel rôle le NCCN a-

t-il joué dans la mission d'évacuation? Dans quelle 

mesure a-t-il contribué au succès de l'opération Red 

Kite? Quel rôle la police fédérale a-t-elle joué à la 

caserne de Peutie? Pourquoi la police locale a-t-elle 

tout de même dû se charger d'une partie des 

missions de surveillance? 

 

04.01  Franky Demon (CD&V): Na de 

machtsovername door de taliban, evacueerde ons 

land 1.400 mensen uit Afghanistan via de operatie 

Red Kite. Die is goed verlopen door een goede 

samenwerking tussen Buitenlandse Zaken en 

Defensie, het Nationaal Crisiscentrum (NCCN) en 

de federale politie. 

 

Vanaf wanneer werd het NCCN betrokken bij de 

voorbereiding van de operatie? Welke rol speelde 

het NCCN in de evacuatieopdracht? In welke mate 

heeft het bijgedragen aan het succes van operatie 

Red Kite? Welke rol heeft de federale politie 

gespeeld in de kazerne van Peutie? Waarom moest 

de lokale politie daar toch een deel van de 

bewakingsopdrachten doen?  

 

04.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La première grande réunion de 

coordination s'est tenue le 19 août. Durant 

l'opération Red Kite, une réunion de coordination 

avait lieu presque chaque jour; le Centre de crise se 

chargeait de l'organisation, de la présidence et du 

secrétariat. Ensuite, il a surtout joué le rôle de 

plateforme d'échange d'informations nationale et 

internationale. La centralisation des flux 

d'informations a permis de faciliter et d'optimiser la 

communication entre les acteurs. La coordination 

par le Centre de crise était cruciale pour la réussite 

de l'opération et nous pouvons d'ailleurs remercier 

tous les collaborateurs. 

 

La police fédérale a coordonné l'accueil et la 

surveillance des évacués à l'aéroport de Melsbroek. 

Elle s'est également chargée du transport de 

Melsbroek vers la caserne de Peutie et, à la 

caserne, elle a effectué les contrôles douaniers et la 

surveillance. 

04.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De eerste grote coördinatievergadering vond plaats 

op 19 augustus. Tijdens de operatie Red Kite vond 

er bijna dagelijks een coördinatievergadering plaats, 

waarbij het Crisiscentrum instond voor de 

organisatie, het voorzitterschap en het secretariaat. 

Voorts heeft het vooral gefungeerd als nationaal en 

internationaal informatiekruispunt. Door de 

centralisatie van de informatiestromen kon de 

communicatie tussen de actoren gefaciliteerd en 

geoptimaliseerd worden. De coördinatie door het 

Crisiscentrum was cruciaal voor het welslagen van 

de operatie en alle medewerkers moeten daarvoor 

worden bedankt.  

 

De federale politie coördineerde de opvang van en 

het toezicht op de geëvacueerden op de luchthaven 

van Melsbroek. Ook deed zij het transport van 

Melsbroek naar de kazerne van Peutie en in de 

kazerne verzorgde ze de grenscontroles en de 

bewaking.  
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La police locale était chargée de réglementer la 

circulation sur le territoire des zones de police 

concernées, de la surveillance autour de la caserne 

ainsi que du traitement et de l'enregistrement des 

sorties des personnes évacuées. Les zones de 

police locale ont utilisé à cette fin leurs contacts 

auprès d'entreprises de transport locales.  

 

Le coordinateur national de l'aide aux victimes de la 

police fédérale a été chargé d'aider la Croix-Rouge 

à accueillir les victimes et les personnes évacuées. 

Des membres de la police locale et fédérale ont 

apporté leur aide, ainsi que les assistants sociaux 

des zones de Hal-Vilvorde, Louvain et Bruxelles.  

 

 

L'opération fut un succès grâce à la coopération 

efficace entre tous ces services, et je tiens à les en 

remercier. 

 

De lokale politie stond in voor de verkeersregeling 

op het grondgebied van de betrokken politiezones, 

voor het toezicht rond de kazerne en voor het 

afhandelen en het registreren van de check-out van 

de geëvacueerden. De lokale politiezone gebruikte 

daarvoor haar contacten bij lokale 

transportbedrijven.  

 

De nationale coördinator Slachtofferbejegening van 

de federale politie werd gevraagd bijstand te bieden 

aan het Rode Kruis om slachtoffers en 

geëvacueerden op te vangen. Zowel leden van de 

lokale als van de federale politie hielpen daarbij, net 

als de maatschappelijke assistenten van de zones 

Halle-Vilvoorde, Leuven en Brussel.  

 

De goede samenwerking tussen zoveel diensten 

heeft de operatie tot een succes gemaakt. Ik wil alle 

diensten daarvoor bedanken.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Dries Van Langenhove à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "L'entrevue avec le ministre autrichien Karl 

Nehammer" (55020894C) 

 

05 Vraag van Dries Van Langenhove aan 

Annelies Verlinden (Binnenlandse Zaken en 

Institutionele Hervormingen) over "De 

ontmoeting met de Oostenrijkse minister Karl 

Nehammer" (55020894C) 

 

05.01  Dries Van Langenhove (VB): Lundi 

20 septembre, la ministre s'est entretenue avec son 

homologue autrichien, M. Nehammer, concernant 

notamment l'Afghanistan, le terrorisme et le 

renforcement de l'espace Schengen. L'Autriche est 

un des plus farouches opposants à la politique 

actuelle de l'Union européenne.  

 

La ministre peut-elle commenter cette conversation 

avec son homologue autrichien? Combien de 

places la Belgique va-t-elle prévoir pour la 

réinstallation des Afghans ou combien de 

programmes de visas humanitaires va-t-elle 

organiser pour ceux-ci? Comment la ministre 

explique-t-elle les différences de point de vue 

fondamentales entre l'Autriche et la Belgique, en 

dépit du fait que les deux gouvernements soient de 

composition plus ou moins similaire? 

 

05.01  Dries Van Langenhove (VB): Op maandag 

20 september sprak de minister met haar 

Oostenrijkse evenknie, de heer Nehammer, over 

onder andere Afghanistan, terrorisme en een 

versterking van de Schengenzone. Oostenrijk is een 

van de ferventste tegenstanders van het huidige 

EU-beleid.  

 

Kan de minister het gesprek toelichten? Hoeveel 

plaatsen voor hervestiging of programma's voor 

humanitaire visa voor Afghanen zal België 

organiseren? Hoe verklaart de minister de 

fundamenteel verschillende opvattingen van 

Oostenrijk en België, hoewel beide regeringen 

ongeveer gelijkaardig zijn samengesteld? 

 

05.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Je réfléchirai plus avant à cette 

dernière question. Au cours de la discussion, le 

ministre Nehammer a réaffirmé que l'Autriche 

refuse d'accueillir des demandeurs d'asile 

supplémentaires en provenance d'Afghanistan et 

donc de fournir des places pour leur réinstallation. Il 

a également observé que l'Autriche compte la 

deuxième plus grande communauté d'Afghans en 

Europe depuis 2015. L'Autriche plaide en premier 

05.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Over die laatste vraag zal ik verder nadenken. 

Tijdens het gesprek herhaalde minister Nehammer 

het Oostenrijkse standpunt om geen bijkomende 

asielzoekers uit Afghanistan op te nemen en dus 

ook geen plaatsen voor hervestiging aan te bieden. 

Hij merkte daarbij op dat Oostenrijk sinds 2015 de 

tweede grootste gemeenschap van Afghanen 

binnen Europa telt. Oostenrijk pleit in eerste 

instantie voor een goede bescherming in de eigen 
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lieu pour qu'une protection adéquate soit assurée 

dans la région entourant l'Afghanistan. Plus 

généralement, M. Nehammer a également abordé 

la position de l'Autriche concernant la politique 

européenne en matière d'asile et de migration. 

 

regio rond Afghanistan. Meer algemeen ging hij ook 

in op het Oostenrijkse standpunt over het Europese 

asiel- en migratiebeleid. 

 

Pour les positions adoptées par la Belgique sur 

cette question, y compris celle concernant les 

réfugiés afghans, je vous renvoie au secrétaire 

d'État à l'Asile et à la Migration. 

 

L'entrevue a également porté sur le soutien apporté 

par l'Autriche à notre pays après les grandes 

inondations de juillet et sur la coopération dans la 

lutte contre le terrorisme et la criminalité organisée. 

 

Voor de Belgische standpunten ter zake, ook die 

over Afghaanse vluchtelingen, verwijs ik graag naar 

de staatssecretaris voor Asiel en Migratie. 

 

 

Het gesprek handelde ook over de steun die ons 

land van Oostenrijk had gekregen na de grote 

overstroming in juli en de samenwerking in de strijd 

tegen terrorisme en georganiseerde criminaliteit. 

 

05.03  Dries Van Langenhove (VB): L'argument 

avancé par l'Autriche, qui a fait plus que sa part 

dans le passé, s'applique également à la Belgique. 

Dès lors, pourquoi n'arrivons-nous pas à la même 

conclusion? J'espère que le ministre, 

M. Nehammer, a rappelé la ministre à l'ordre 

concernant la politique de retour menée par la 

Belgique. La situation sera désormais encore pire 

qu'elle ne l'était déjà. L'Union européenne tout 

entière en pâtira. Si la ministre a sans doute 

expliqué la position du gouvernement au ministre 

autrichien, en revanche, elle me renvoie au 

secrétaire d'État. C'est regrettable. 

 

05.03  Dries Van Langenhove (VB): Het argument 

van Oostenrijk – het land heeft in het verleden meer 

dan zijn deel gedaan – geldt ook voor België. 

Waarom komen wij dan niet tot dezelfde conclusie? 

Ik hoop dat minister Nehammer de minister op de 

vingers heeft getikt voor het Belgische 

terugkeerbeleid. Dat zal nu nog slechter lopen dan 

al het geval was. De hele EU zal er nadelen van 

ondervinden. Wellicht deed de minister wel het 

regeringsstandpunt uit de doeken voor de 

Oostenrijkse minister, maar mij verwijst ze door 

naar de staatssecretaris. Dat is jammer.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: Les questions nos 55021042C de 

Mme Platteau et 55021282C de Mme Chanson sont 

supprimées. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: De vragen nrs. 55021042C van 

mevrouw Platteau en 55021282C van 

mevrouw Chanson vervallen. 

 

06 Questions jointes de 

- Joy Donné à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "L'état 

d'avancement de la liaison de la base de données 

Mercurius au réseau ANPR" (55021075C) 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur 

"L’établissement de caméras ANPR" (55021185C) 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Les bases de 

données des caméras ANPR" (55021941C) 

 

06 Samengevoegde vragen van 

- Joy Donné aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De voortgang van de 

koppeling van de Mercurius-databank met het 

ANPR-netwerk" (55021075C) 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het installeren van ANPR-

camera's" (55021185C) 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De ANPR-camera's en de 

databanken" (55021941C) 

 

06.01  Joy Donné (N-VA): Il y a six ans, Merel De 

Prins, une fillette de douze ans, a été fauchée par 

un conducteur qui avait déjà été condamné dix-huit 

fois pour conduite sans permis de conduire. En 

Belgique, les services de police doivent toujours 

retenir un conducteur afin de procéder au contrôle 

de son permis de conduire, ce qui rend minimes les 

06.01  Joy Donné (N-VA): Zes jaar geleden werd 

de twaalfjarige Merel De Prins doodgereden door 

een chauffeur die al achttien keer was veroordeeld 

voor het rijden zonder rijbewijs. Politiediensten 

moeten in België een bestuurder nog altijd staande 

houden om handmatig het rijbewijs te controleren, 

wat de pakkans erg klein maakt. Daarom heb ik 
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risques d'être verbalisé. C'est pourquoi, en octobre 

2020, j'ai déposé avec M. Raskin une proposition 

de résolution visant à relier la base de données 

centrale des permis de conduire Mercurius et le 

réseau ANPR de reconnaissance de plaques 

d'immatriculation par le biais de la Direction 

Immatriculation des Véhicules (DIV). La ministre a 

retenu cette idée dans son exposé d'orientation 

politique. Quel est l'état d'avancement de ce 

dossier? 

 

samen met de heer Raskin in oktober 2020 een 

voorstel van resolutie ingediend om een koppeling 

te maken van de databank van rijbewijzen 

Mercurius via de Dienst voor Inschrijving van 

Voertuigen (DIV) met het ANPR-netwerk (Automatic 

Number Plate Recognition). De minister heeft dat 

idee overgenomen in haar beleidsverklaring. Wat is 

de stand van zaken? 

 

06.02  Daniel Senesael (PS): Certains individus 

malveillants échappent trop facilement à la 

surveillance de la police. Les caméras ANPR 

permettraient aux policiers de suivre plus facilement 

le parcours d’un suspect quelconque et 

contribueraient également à la sécurité routière en 

faisant office de radar tronçon.  

 

Quel est votre avis sur le déploiement d’un réseau 

de ces caméras? En discute-t-on avec les autres 

niveaux de pouvoir compétents? A-t-on prévu un 

budget à cet effet? Quels sont les garde-fous à 

l’utilisation de ces caméras? Certaines zones de 

police utiliseraient encore leur base de données 

locale, au lieu de travailler avec une base de 

données unique nationale, ce qui pourrait réduire 

l’efficacité du système. Comment les encourager à 

rejoindre la base de données nationale?  

 

 

La police doit effacer après un certain temps les 

informations de leur liste noire mais elle ne le fait 

pas toujours, ce qui amène à repérer des véhicules 

suspects sur une base illégale. Comment éviter ces 

dérives?  

 

06.02  Daniel Senesael (PS): Sommige malafide 

personen ontsnappen nog te gemakkelijk aan de 

politiebewaking. Dankzij de ANPR-camera's zouden 

agenten de route van een verdachte gemakkelijker 

kunnen volgen en ze zouden eveneens bijdragen 

aan de verkeersveiligheid, omdat ze ook als 

flitscamera gebruikt worden.  

 

Hoe staat u tegenover het opzetten van een ANPR-

cameranetwerk? Wordt dat besproken met de 

andere bevoegde beleidsniveaus? Werd er een 

budget voor geoormerkt? Welke bescherming wordt 

er geboden tegen onrechtmatig gebruik van die 

camera's? Sommige politiezones zouden hun lokale 

databank nog gebruiken en niet met de nationale 

centrale databank werken, waardoor het systeem 

aan efficiëntie zou kunnen inboeten. Hoe kunnen 

die politiezones ertoe aangezet worden om over te 

stappen op het gebruik van de nationale databank? 

 

De politie moet na een bepaalde tijd de gegevens 

van hun zwarte lijst verwijderen, maar dat gebeurt 

niet altijd, waardoor verdachte voertuigen op een 

onwettige basis opgespoord worden. Hoe kunnen 

die wantoestanden voorkomen worden? 

 

06.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Je prête attention à toutes les 

initiatives visant à réduire le nombre de victimes de 

la route. À cet égard, il ne faut pas oublier la lutte 

contre la conduite sous retrait de permis. En tout 

cas, il revient toujours au conducteur se trouvant 

dans pareille situation de se justifier vis-à-vis de la 

police. Les personnes du même ménage ne 

peuvent pas être poursuivies par le biais du numéro 

de plaque dans le cas où un membre du ménage 

conduirait leur véhicule. Cela pourrait constituer une 

violation disproportionnée de la vie privée et de la 

liberté de mouvement des personnes qui n'ont pas 

été déchues de leur droit de conduire. De plus, une 

autre voiture pourrait très bien être utilisée. 

 

Nous devons pouvoir travailler dans un cadre légal 

et avec la proportionnalité requise. Il est prioritaire 

que les équipes de terrain disposent 

immédiatement d'informations à jour sur les 

conducteurs. C'est pour cette raison que la base de 

06.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Alle initiatieven om het aantal verkeersslachtoffers 

te doen dalen, hebben mijn aandacht. Daarin kan 

de strijd tegen het rijden terwijl men het recht tot 

sturen is ontzegd, niet ontbreken. Het is in elk geval 

altijd de bestuurder die in een dergelijk geval 

verkeert, die zich moet verantwoorden ten aanzien 

van de politie. Personen in hetzelfde huishouden 

kunnen niet worden opgevolgd via hun 

nummerplaat voor het geval een huisgenoot hun 

wagen zou besturen. Dat zou mogelijk een 

disproportionele inbreuk uitmaken op de privacy en 

de bewegingsvrijheid van diegenen waarvoor geen 

verval van het recht tot sturen geldt. Bovendien kan 

ook dan nog een andere wagen worden gebruikt.  

 

We moeten kunnen werken binnen een wettelijk 

kader en met de nodige proportionaliteit. Prioritair is 

dat ploegen op het terrein onmiddellijk up-to-date 

informatie hebben over bestuurders. Om die reden 

wordt de koppeling gemaakt tussen de databank 
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données Mercurius est liée à l'application Focus. 

Cela permet de consulter immédiatement sur le 

terrain les données les plus récentes concernant les 

retraits de permis. 

 

Mercurius en de toepassing Focus, voor een 

onmiddellijke raadpleging op het terrein van de 

meest recente gegevens, ook over ingetrokken 

rijbewijzen. 

 

(En français) Le système ANPR a été conçu 

comme un moyen de lutter contre le terrorisme et la 

criminalité grave. Un premier réseau de caméras a 

été installé aux frontières, dans certains ports et 

aéroports. Par la suite, un nouveau cahier de 

charges a été publié pour un réseau national qui 

comptera à terme plus de 4 000 caméras et permet 

de nombreuses fonctionnalités. Plusieurs niveaux 

politiques investissent dans ce réseau pour qu’il 

corresponde aux missions qui leur sont attribuées, 

notamment en matière de police administrative, de 

sécurité routière et de fluidité du trafic.  

 

 

Un budget pluriannuel a été consacré au projet dès 

le départ. Récemment, des crédits supplémentaires 

ont été prévus pour le recrutement de 35 employés 

à temps plein en vue de renforcer les centres de 

traitement régionaux.  

 

La police est soumise à un cadre réglementaire 

strict pour le traitement des données à caractère 

personnel qui doit être adéquat, pertinent et 

proportionné. Ce traitement doit être limité au strict 

nécessaire pour atteindre des objectifs définis. La 

loi sur la fonction de police prévoit une conservation 

de douze mois pour les bases de données 

techniques. Les bases de données techniques 

locales sont prévues par la loi. La base nationale 

tente de répondre à tous les besoins mais il se peut 

quedes besoins locaux particuliers justifient une 

base de données locale.  

 

(Frans) Het ANPR-systeem werd ontworpen om 

ingezet te worden in de strijd tegen terrorisme en 

zware criminaliteit. Een eerste cameranetwerk werd 

aan de grenzen en in enkele havens en luchthavens 

geïnstalleerd. Vervolgens werd er een nieuw bestek 

gepubliceerd voor een nationaal netwerk dat op 

termijn meer dan 4.000 camera's zal tellen en dat 

vele functionaliteiten zal hebben. Verschillende 

beleidsniveaus investeren in dit netwerk opdat het 

afgestemd zou zijn op de taken die hun zijn 

toegewezen, meer bepaald op het vlak van de 

bestuurlijke politie, de verkeersveiligheid en de 

verkeersdoorstroming. 

 

Van bij de aanvang werd er een meerjarenbudget 

voor het project uitgetrokken. Onlangs werden er 

extra middelen gealloceerd voor de aanwerving van 

35 voltijdse werknemers die de gewestelijke 

verwerkingscentra moeten versterken. 

 

De politie is voor de verwerking van 

persoonsgegevens gebonden door een strikt 

reglementair kader: persoonsgegevens mogen 

enkel verwerkt worden voor zover ze toereikend, ter 

zake dienend en niet overmatig van aard zijn. Deze 

verwerking moet beperkt blijven tot wat strikt 

noodzakelijk is om de vooropgestelde doeleinden te 

bereiken. De wet op het politieambt voorziet in een 

dataretentietermijn van twaalf maanden voor 

technische gegevensbanken. Lokale technische 

gegevensbanken zijn bij wet mogelijk. De nationale 

gegevensbank tracht aan alle behoeften te voldoen 

maar er kunnen specifieke lokale behoeften zijn die 

de aanleg van een lokale gegevensbank 

rechtvaardigen. 

 

06.04  Joy Donné (N-VA): Je suis déçu par cette 

réponse légère. Il n'existe pas d'approche 

cohérente, mais ce n'est pas une excuse pour ne 

rien faire. Focus se limite à une interface permettant 

à la police de consulter les données de Mercurius 

sur le terrain, mais ce n'est pas une mise en lien de 

bases de données permettant d'augmenter les 

chances d'attraper les multirécidivistes. La ministre 

n'exécutera donc pas notre résolution et ne tiendra 

pas parole. C'est pourquoi je réintroduirai notre 

proposition de résolution. 

 

06.04  Joy Donné (N-VA): Ik ben ontgoocheld door 

dit lichtzinnige antwoord. Een sluitende aanpak 

bestaat niet, maar dat is geen excuus om niets te 

doen. Focus is slechts een interface die ervoor 

zorgt dat Mercurius mobiel kan worden gelezen 

door de politie, maar dat is geen koppeling van 

databanken die de pakkans bij de veelplegers kan 

verhogen. De minister zal onze resolutie dus niet 

uitvoeren en haar woord breken. Ik zal ons voorstel 

van resolutie daarom opnieuw indienen.  

 

06.05  Daniel Senesael (PS): Les fonctionnalités 

des caméras ANPR, le déploiement de 4 000 unités 

et les 35 temps pleins annoncés sont des éléments 

encourageants. Je relirai votre réponse 

attentivement.  

06.05  Daniel Senesael (PS): De functionaliteiten 

van de ANPR-camera's, het feit dat er 4.000 van die 

camera's geïnstalleerd zullen worden en de 

35 aangekondigde fulltimebanen zijn positieve 

elementen. Ik zal uw antwoord aandachtig herlezen. 
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L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

07 Questions jointes de 

- Eva Platteau à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Les agents 

victimes de violences envers la police" 

(55021042C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le suivi 

psychologique des policiers victimes de 

violences" (55021282C) 

 

07 Samengevoegde vragen van 

- Eva Platteau aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Agenten die slachtoffer zijn 

van geweld tegen politie" (55021042C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De psychologische follow-

up van politieagenten die het slachtoffer werden 

van geweld" (55021282C) 

 

07.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): La violente 

agression de plusieurs policiers à Molenbeek le 

20 septembre dernier nous a tous choqués.  

 

Comment ont-ils été pris en charge? De quel suivi 

bénéficient-ils? 

 

07.01  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Het geweld 

tegen de politie op 20 september 2021 in 

Molenbeek heeft ons allemaal gechoqueerd.  

 

Hoe werden de agenten opgevangen na het 

voorval? Welke nazorg krijgen zij? 

 

07.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Trois agents de police ont été 

transférés à l'UZ à Jette. Les inspecteurs ont 

également pu faire appel à l'équipe d'aide de la 

zone Bruxelles-Ouest. Il s'agit d'un groupe de 

collègues qui intervient en cas d'incidents critiques. 

 

Les jours suivants, ils ont bénéficié d'un soutien 

socio-psychologique. Plusieurs agents de police se 

sont adressés à l'équipe de gestion du stress de la 

police fédérale, disponible 24h/24 et 7j/7. Plusieurs 

assistants sociaux et psychologues ont été 

spécifiquement formés à cette problématique. Ce 

soutien est gratuit. En cas d'absence de plus de 

45 jours, il y a toujours une visite chez le médecin 

du travail, qui prend une décision quant à la reprise 

du travail. 

 

La campagne sur le respect mutuel devrait réduire 

les cas d'agression et de violence. Elle vise à 

rétablir la confiance. Il convient non seulement de 

conscientiser les citoyens, mais aussi de mieux 

encadrer les policiers pour qu'ils trouvent du soutien 

lorsqu'ils sont confrontés à des faits de violence. 

 

07.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Drie politiemensen zijn overgebracht naar het UZ in 

Jette. De politie-inspecteurs konden ook gebruik 

maken van de ondersteuning door het helpteam 

van de zone Brussel-West. Dit is een groep 

collega's die bijspringt bij kritieke incidenten. 

 

De volgende dagen werd sociaalpsychologische 

bijstand verleend. Een aantal politiemensen klopte 

aan bij het stressteam van de federale politie, dat 

24/7 beschikbaar is. Een aantal maatschappelijk 

werkers en psychologen is specifiek opgeleid voor 

deze problematiek. Die bijstand is gratis. Bij een 

afwezigheid van meer dan 45 dagen is er altijd een 

bezoek aan de arbeidsarts, die beslist over de 

werkhervatting.  

 

 

De campagne over wederzijds respect zou 

beterschap moeten brengen op het vlak van 

agressie en geweld. De bedoeling is het vertrouwen 

te herstellen. Niet alleen is er een bewustmaking 

van de burgers, maar ook een betere omkadering 

van de politiemensen om hun weg te vinden als ze 

worden geconfronteerd met geweld. 

 

07.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Il est positif 

que les agents de police puissent s'adresser à 

différents services. 

 

07.03  Eva Platteau (Ecolo-Groen): Het is goed dat 

politiemensen terechtkunnen bij verschillende 

diensten. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

08 Questions jointes de 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Les 

problèmes avec le réseau ASTRID" (55021129C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

08 Samengevoegde vragen van 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De problemen met het 

ASTRID-netwerk" (55021129C) 
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Réformes institutionnelles) sur "Les problèmes 

techniques sur le réseau ASTRID" (55021212C) 

 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De technische problemen 

met het ASTRID-netwerk" (55021212C) 

 

08.01  Tim Vandenput (Open Vld): Le 

13 septembre 2021, le réseau de communication 

ASTRID a, une fois de plus, connu des problèmes 

techniques.  

 

La ministre peut-elle fournir des détails sur ces 

dysfonctionnements? Quels centres d'appels 

d'urgence ont-ils été touchés? Comment la ministre 

fera-t-elle en sorte que de tels incidents ne se 

produisent plus du tout? 

 

08.01  Tim Vandenput (Open Vld): Op 

13 september 2021 deden zich andermaal 

technische storingen voor met het ASTRID-

communicatienetwerk. 

 

Kan de minister toelichting geven bij de storingen? 

In welke noodcentrales waren er problemen? Hoe 

zal de minister dit soort van incidenten tot nul 

herleiden?  

 

08.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Le réseau radio de la ligne 

d'assistance des services de sécurité et le réseau 

téléphonique et les outils de dispatching des 

centrales d'urgence 101 et 112 fonctionnent 

distinctement.  

 

Il n'y a pas eu de panne technique du réseau radio 

le 13 septembre. Cependant, des perturbations 

techniques sont effectivement survenues dans les 

centrales d'urgence 101 et 112, avec un 

ralentissement du système des centrales d'urgence 

fonctionnant sur le réseau ASTRID dans tout le 

pays. Les centrales d'urgence 112 gérées par le 

SPF Intérieur, à savoir les centrales d'urgence 112 

du Limbourg, d'Anvers, de Liège et du Hainaut, 

n'ont pas été touchées.  

 

Les perturbations ont commencé à 09h15. À partir 

de 11 h 20, les perturbations ont progressivement 

diminué. Dans le courant de l'après-midi, tous les 

systèmes étaient rétablis. Seule la centrale 

d'urgence de Luxembourg a peiné à recevoir des 

appels entre 10 et 11 heures du matin. 

 

En raison de cette perturbation, les outils de 

téléphonie intégrée ne pouvaient plus être utilisés 

sur certains postes de travail pour la prise d'appels 

et le dispatching. Les collaborateurs devaient alors 

prendre les appels en étant présents physiquement 

depuis leur poste de travail. La radio intégrée n'était 

pas non plus disponible, ce qui signifiait qu'il fallait 

utiliser des postes radio mobiles sur le terrain. 

 

Les perturbations ont été causées par une 

surcharge des systèmes, associée à une mauvaise 

application. Une solution est en cours d'élaboration 

afin qu'à l'avenir, on puisse intervenir dès qu'un 

problème de ce type survient et ainsi éviter à 

nouveau une panne du système. 

 

08.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het radionetwerk van de hulplijn van de 

veiligheidsdiensten staat los van de eigenlijke 

telefoniearchitectuur en de dispatchingtools van de 

noodcentrales 101 en 112.  

 

 

Het radionetwerk kende op 13 september geen 

technische panne. Er hebben zich wel technische 

storingen voorgedaan bij de noodcentrales 101 

en 112, met over het hele land een vertraagde 

werking van de noodcentrales die op de ASTRID-

architectuur draaien. De noodcentrales 112 onder 

het beheer van de FOD Binnenlandse Zaken, 

namelijk de 112-centrales van Limburg, Antwerpen, 

Luik en Henegouwen, bleven buiten schot.  

 

 

De storing is begonnen om 09.15 uur. Vanaf 

11.20 uur is de impact geleidelijk verminderd. In de 

loop van de namiddag hebben alle systemen zich 

hersteld. Alleen de noodcentrale van Luxemburg 

kende tussen 10.00 uur en 11.00 uur moeilijkheden 

om oproepen te ontvangen. 

 

Door de storing kon men de geïntegreerde telefonie 

niet langer gebruiken in bepaalde werkposten via 

calltaking en dispatching. Men moest op dat 

moment fysiek de telefoon opnemen op de 

werkpost. De geïntegreerde radio was eveneens 

niet beschikbaar, waardoor men zich op het terrein 

moest behelpen met mobiele radioposten. 

 

 

De storing is veroorzaakt door een overbelasting 

van de systemen, gekoppeld aan een defecte 

toepassing. Er wordt momenteel een oplossing 

ontwikkeld, zodat voortaan kan worden ingegrepen 

op het moment dat zo'n probleem zich voordoet, 

zodat het systeem niet meer uitvalt. 

 

08.03  Tim Vandenput (Open Vld): Une surcharge 08.03  Tim Vandenput (Open Vld): Overbelasting 
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peut parfois se produire sur les réseaux vétustes. 

J'espère qu'une mise à jour du réseau peut être 

effectuée. 

 

kan soms voorkomen bij verouderde netwerken. Ik 

hoop dat er een upgrade kan komen van het 

netwerk. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Questions jointes de 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Le régime 

NAPAP" (55021130C) 

- Koen Metsu à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le régime 

NAPAP 2022" (55021572C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "Les 

intentions du gouvernement en ce qui concerne 

le régime NAPAP pour les services de police" 

(55021582C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le régime 

NAPAP" (55021898C) 

 

09 Samengevoegde vragen van 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De NAVAP-regeling" 

(55021130C) 

- Koen Metsu aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De NAVAP-regeling 2022" 

(55021572C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De intenties van de regering 

m.b.t. de NAVAP-regeling van de politiediensten" 

(55021582C) 

- Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De NAVAP-regeling" 

(55021898C) 

 

09.01 Tim Vandenput (Open Vld): Quelles seront 

les orientations du futur régime de non-activité 

préalable à la pension (NAPAP)? 

 

09.01  Tim Vandenput (Open Vld): Wat worden de 

krachtlijnen van de toekomstige NAVAP-regeling 

(non-activiteit voorafgaand aan de pensionering)?  

 

09.02  Ortwin Depoortere (VB): Lors des 

discussions budgétaires, la ministre a déclaré 

qu'elle négociait avec les organisations syndicales 

de la police au sujet du régime de carrière et du 

régime NAPAP, qui suscitent de vives 

préoccupations sur le terrain. Le régime NAPAP 

demeurerait d'application en 2022 et serait 

progressivement supprimé l'année suivante. Quand 

les négociations avec les syndicats prendront-elles 

fin? 

 

09.02  Ortwin Depoortere (VB): Tijdens de 

begrotingsbesprekingen heeft de minister gezegd 

dat ze onderhandelt met de politievakbonden over 

de NAVAP en over de loopbaanregeling. In het veld 

bestaat daarover grote ongerustheid. In 2022 zou 

de NAVAP-regeling blijven bestaan, het jaar nadien 

zou ze uitdoven. Wanneer zullen de 

onderhandelingen met de vakbonden rond zijn?  

 

09.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vous dites être 

en discussion avec les policiers. De mon côté, ils 

m'affirment ne pas vouloir en discuter maintenant, 

car rien de concret n'est disponible sur les fins de 

carrière pour les métiers pénibles. Des policiers se 

sont encore manifestés aujourd'hui pour le 

dénoncer.  

 

Est-ce qu'il ne serait pas plus judicieux 

d'abandonner cette réforme et cette discussion 

avant une réelle réforme dans le Comité A? C'est 

un préalable aux discussions sur la NAPAP. 

 

09.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): U zegt dat u 

besprekingen voert met de agenten. Ze hebben mij 

evenwel bevestigd dat ze daar nu niet over willen 

onderhandelen, omdat er geen concrete informatie 

beschikbaar is over de eindeloopbaanregelingen 

voor zware beroepen. Daarom zijn politieagenten 

vandaag nog de straat opgegaan.  

 

Zou het niet verstandiger zijn om van die 

hervorming en die besprekingen af te zien, totdat er 

een akkoord is over een echte hervorming in het 

Comité A? Pas dan willen ze onderhandelen over 

de NAVAP-regeling. 

 

09.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La NAPAP était un régime temporaire 

en attendant un régime général. C'est pour cette 

raison que la discussion revient lors de chaque 

09.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De NAVAP was een tijdelijke regeling in afwachting 

van een algemene regeling. Daardoor komt de 

discussie bij elk begrotingsconclaaf terug. De lokale 
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conclave budgétaire. Les pouvoirs locaux ont déjà 

une certitude pour 2022: le régime est maintenu. 

Nous avons tout fait pour définir des accords pour 

le long terme. L'an prochain, les polices fédérale et 

locale recevront des moyens pour financer le 

régime NAPAP, mais elles savent également qu'il 

fera l'objet d'une radioscopie. Ce régime ne 

constitue qu'un aspect d'une politique globale de fin 

de carrière. 

 

besturen hebben voor 2022 al zekerheid: de 

regeling blijft. Wij hebben er alles aan gedaan om 

afspraken te maken voor de lange termijn. Volgend 

jaar krijgen de federale en de lokale politie middelen 

om de NAVAP-regeling te financieren, maar ze 

weten dat de regeling ook tegen het licht zal worden 

gehouden. De regeling is maar een aspect van een 

doorgedreven eindeloopbaanbeleid.  

 

(En français) Il faut prendre des mesures pour que 

le personnel policier continue de travailler au-delà 

de 58 ans.  

 

(Frans) We moeten maatregelen nemen zodat het 

politiepersoneel blijft voortwerken na de leeftijd van 

58 jaar. 

 

(En néerlandais) Les agents de police doivent avant 

tout continuer à retirer de la satisfaction de leur 

travail. La capacité constitue aussi un argument 

important. Dès lors que les départs sont nombreux, 

nous serons confrontés à des pénuries. 

 

Nous ne voulons pas que l'expérience et l'expertise 

du personnel policier de plus de 58 ans se perdent, 

même si certaines interventions deviennent plus 

compliquées pour les intéressés. C'est ce débat 

que nous menons avec les syndicats. Je pense que 

les possibilités sont légion de donner aux agents de 

police un rôle qui leur convienne, ainsi qu'aux 

services de police, jusqu'à la fin de leur carrière. 

Nous devons débattre à cette fin du cadre, de la 

faisabilité du travail à toutes les phases, du 

leadership et de l'organisation. 

 

La notification du conclave budgétaire ne prévoit 

pas l'extinction du régime à partir de 2023, mais son 

examen dans la perspective du maintien du plus 

grand nombre de personnes au travail, et ce, en 

veillant à la faisabilité de ce travail. 

 

(Nederlands) In de eerste plaats moeten 

politiemensen voldoening uit hun job kunnen blijven 

halen en de capaciteit is ook een belangrijk 

argument. Als er veel mensen vertrekken, krijgen 

we tekorten.  

 

We willen de ervaring en expertise van 

politiepersoneel ouder dan 58 jaar niet verloren zien 

gaan, ook al worden bepaalde interventies minder 

evident. Het is dat debat dat we voeren met de 

vakbonden. Ik denk dat er tal van mogelijkheden 

zijn om politiemensen een rol te geven die voor 

henzelf en de politiediensten past tot op het einde 

van hun carrière. We moeten daartoe het debat 

voeren over het kader, werkbaar werk in alles 

fases, leiderschap en organisatie.  

 

 

In de notificatie van het begrotingsconclaaf staat 

niet dat het systeem vanaf 2023 moet uitdoven, wel 

dat de regeling moet worden bekeken in het licht 

van de betrachting om zoveel mogelijk mensen met 

werkbaar werk aan het werk te houden.  

 

(En français) Ce n'est pas l'un ou l'autre, mais une 

discussion à mener en même temps. Avec les 

policiers et les syndicats, nous pouvons aboutir à un 

résultat.  

 

(Frans) Het is geen of-ofverhaal, maar een 

discussie die op hetzelfde moment gevoerd moet 

worden. Samen met de politieagenten en de 

vakbonden kunnen we een resultaat bereiken. 

 

09.05  Tim Vandenput (Open Vld): Pour nous, les 

choses sont claires: il faut absolument remédier à la 

faille dans le système actuel du NAPAP. Le régime 

de retraite anticipée doit être supprimé 

progressivement. Il faut toutefois indemniser les 

zones de police pour les policiers qui relèvent 

actuellement du régime NAPAP. Bien que les 

policiers de 58 ans puissent s'avérer moins 

efficaces dans les équipes d'intervention, ils 

peuvent présenter une valeur ajoutée aux abords 

des écoles ou en qualité d'agents de quartier. Le 

credo du gouvernement est d'augmenter le taux 

d'emploi. C'est la raison pour laquelle nous ne 

devrions pas mettre les policiers en retraite 

anticipée. 

09.05  Tim Vandenput (Open Vld): Voor ons is het 

duidelijk: de achterpoort in de huidige NAVAP-

regeling moet verdwijnen. De brugpensioenregeling 

moet uitdovend zijn, maar politiezones moeten wel 

gecompenseerd worden voor de politiemensen die 

vandaag in de NAVAP-regeling zitten. 

Politiemensen van 58 jaar kunnen dan minder 

efficiënt zijn in interventieploegen, ze kunnen wel 

een meerwaarde hebben aan de schoolpoort of als 

wijkagent. Het credo van de regering is meer 

mensen aan het werk. Dan mogen wij geen 

politiemensen op brugpensioen sturen. 
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09.06  Ortwin Depoortere (VB): Bien que ma 

question ait été déposée le 5 octobre, elle n'est 

inscrite à l'ordre du jour que maintenant. Il devait 

d'abord y avoir un règlement général en matière de 

fin de carrière. Ensuite, le régime NAPAP pouvait 

peut-être être révisé. Aujourd'hui, les rôles semblent 

avoir été inversés. Si les règles sont modifiées à mi-

chemin, cela suscitera l'incompréhension des 

personnes concernées. Il est positif que le dispositif 

existe pour les policiers qui ont servi dans une 

équipe d'intervention pendant 30 ans, par exemple. 

Je ne pense pas que ces agents apprécieraient être 

de fonction aux abords des écoles. Je souhaite 

bonne chance à la ministre dans les négociations 

avec les organisations syndicales de la police. 

 

09.06  Ortwin Depoortere (VB): Mijn vraag werd al 

ingediend op 5 oktober, maar nu pas geagendeerd. 

Eerst zou er een algemene eindeloopbaanregeling 

komen, waarna de NAVAP-regeling misschien 

herzien kon worden. Nu lijken de rollen omgedraaid. 

Als de regels halverwege veranderen, komt er 

onbegrip bij de betrokkenen. Het is goed dat de 

regeling bestaat voor politieagenten die bijvoorbeeld 

al 30 jaar meedraaien in een interventieploeg. Ik 

denk niet zij het zouden zien zitten om aan de 

schoolpoort te staan. Ik wens de minister veel 

succes met de onderhandelingen met de 

politievakbonden. 

 

09.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Les 

syndicalistes tentent de vous faire comprendre qu'il 

n'est techniquement pas possible de mener en 

même temps les discussions sur la NAPAP et 

celles sur le régime général. Si on réforme la 

NAPAP et que le cadre général amène d'autres 

conditions, il faudra tout recommencer. Il faut 

d'abord déterminer le cadre général, puis des 

conditions spécifiques pour les policiers. 

 

 

Si vous ouvrez les discussions sur la NAPAP, vous 

allez pousser les policiers qui sont dans les 

conditions à la prendre avant 2023, ce qui creusera 

davantage le manque d'effectifs dans la police, qui 

s'élève déjà à 4 400 agents. Des milliers de 

policiers ne prendront pas le risque de devoir 

travailler jusqu'à 67 ans. 

 

 

Ce n'est pas qu'une question idéologique, mais de 

problèmes pratiques sur le terrain. Écoutez les 

syndicats et les policiers! 

 

09.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): De 

vakbondsafgevaardigden proberen u aan het 

verstand te brengen dat het technisch onmogelijk is 

om tezelfdertijd besprekingen te voeren over de 

NAVAP-regeling en over het algemene stelsel. Als 

we de NAVAP-regeling hervormen en als het 

algemene kader andere voorwaarden bevat, 

moeten we van nul herbeginnen. We moeten eerst 

het algemene kader vastleggen en pas daarna de 

specifieke voorwaarden voor de politieagenten. 

 

Als u de besprekingen over de NAVAP-regeling 

opent, zult u de politieagenten die daarvoor in 

aanmerking komen ertoe aanzetten om vóór 2023 

NAVAP op te nemen, waardoor het 

personeelsgebrek bij de politie – nu al 

4.400 agenten – nog zal toenemen. Duizenden 

politieagenten zullen niet het risico willen lopen dat 

ze tot hun 67ste moeten werken. 

 

Het is niet zomaar een ideologische kwestie, maar 

ook een kwestie die problemen op het terrein 

teweegbrengt. U moet naar de vakbonden en de 

politieagenten luisteren! 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

10 Questions jointes de 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "La pénurie de 

pompiers volontaires" (55021131C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La pénurie de 

pompiers volontaires en Flandre" (55021203C) 

- Bert Moyaers à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le problème de 

recrutement dans les services d'incendie" 

(55021584C) 

- Nabil Boukili à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La pénurie de 

pompiers volontaires en Flandre" (55022022C) 

10 Samengevoegde vragen van 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het tekort aan vrijwillige 

brandweerlieden" (55021131C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het tekort aan vrijwillige 

brandweerlieden in Vlaanderen" (55021203C) 

- Bert Moyaers aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De 

rekruteringsproblematiek bij de brandweer" 

(55021584C) 
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 - Nabil Boukili aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het tekort aan vrijwillige 

brandweerlieden in Vlaanderen" (55022022C) 

 

10.01  Tim Vandenput (Open Vld): Les zones 

d'incendie flamandes sont confrontées à des 

pénuries de personnel. Quelque mille postes de 

volontaires restent vacants, ce qui est notamment 

dû au statut de volontaire, à la rémunération et à la 

formation complexe, qui dure trois ans. Pour 

résoudre ce problème, nous devrons développer 

des systèmes de recrutement efficaces et améliorer 

l'attractivité de la profession. 

 

 

Avec qui la ministre se concertera-t-elle au sujet 

d'une éventuelle adaptation de la rémunération des 

volontaires? La réorganisation de la formation en 

modules apporterait-elle une plus-value? Quelles 

mesures sont prévues pour rendre la profession 

plus attrayante? 

 

10.01  Tim Vandenput (Open Vld): De Vlaamse 

brandweerzones kampen met personeelstekorten. 

Ongeveer duizend vacatures voor vrijwilligers 

geraken niet ingevuld. Dat is onder meer te wijten 

aan het vrijwilligersstatuut, de bezoldiging en de 

complexe opleiding, die drie jaar duurt. Om het 

probleem op te lossen zullen we efficiënte 

aanwervingssystemen moeten ontwikkelen en de 

aantrekkelijkheid van het beroep moeten 

bevorderen.  

 

Met wie zal de minister overleg plegen over een 

eventuele aanpassing van de vergoeding voor 

vrijwilligers? Kan het opdelen van de opleiding in 

modules een meerwaarde bieden? Welke 

maatregelen zijn er gepland om het beroep 

aantrekkelijker te maken? 

 

10.02  Bert Moyaers (Vooruit): Les pompiers 

volontaires sont indispensables, mais nous 

parvenons difficilement à attirer de nouveaux 

candidats en raison des changements au sein de la 

société, de la formation lourde et d'un manque de 

flexibilité. 

 

La formation complexe notamment constitue une 

pierre d'achoppement pour bon nombre. De 

nombreux candidats de plus de cinquante ans 

partent en raison des formations additionnelles 

qu'ils doivent suivre, alors qu'ils pourraient encore 

effectuer pas mal de tâches utiles au sein des 

pompiers. 

 

Netwerk Brandweer a rédigé une note de vision sur 

l'avenir des pompiers volontaires. La ministre l'a-t-

elle déjà étudiée? Décèle-t-elle de potentiels quick 

wins pour recruter davantage de volontaires? 

Comment essaiera-t-elle de convaincre des 

volontaires plus âgés de rester actifs au sein des 

services d'incendie? 

 

10.02  Bert Moyaers (Vooruit): 

Brandweervrijwilligers zijn onmisbaar, maar door 

veranderingen in de samenleving, de zware 

opleiding en een gebrek aan flexibiliteit kunnen we 

nog moeilijk nieuwe kandidaten aantrekken. 

 

 

Zeker de complexe opleiding vormt voor velen een 

struikelblok. Zo haken vele vijftigplussers af 

vanwege de bijkomende opleidingen die ze moeten 

volgen, terwijl ze nog heel wat nuttige taken bij de 

brandweer zouden kunnen verrichten.  

 

 

 

Netwerk Brandweer heeft een visienota opgemaakt 

over de toekomst van de brandweervrijwilligers. 

Heeft de minister die visienota al bestudeerd? Ziet 

ze mogelijke quick wins om meer vrijwilligers te 

kunnen rekruteren? Hoe zal ze proberen de oudere 

vrijwilligers ertoe te bewegen om actief te blijven bij 

de brandweer? 

 

10.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): La Flandre 

manque de 1 000 pompiers volontaires. Les 

événements tragiques de cet été confirment qu'ils 

sont indispensables pour notre sécurité. Vous 

envisagez d'augmenter leur rémunération. 

 

 

De combien et quand? Avez-vous consulté les 

syndicats?  

 

10.03  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Vlaanderen 

kampt met een tekort van 1.000 vrijwillige 

brandweerlieden. De tragische gebeurtenissen van 

deze zomer bevestigen dat ze absoluut noodzakelijk 

zijn voor onze veiligheid. U overweegt hun 

vergoeding op te trekken. 

 

Met welk bedrag en wanneer? Hebt u overleg 

gepleegd met de vakbonden? 

 

10.04  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Les volontaires jouent un rôle 

10.04 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Vrijwilligers spelen een belangrijke rol in onze 
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important au sein de nos zones de secours et de la 

protection civile. C'est pourquoi l'administration 

développera une vision stratégique en vue de 

préserver et renforcer l'attractivité de la fonction de 

volontaire, compte tenu des missions et fonctions, 

de l'équilibre entre travail et vie privée, de la 

rémunération, de la formation, de l'encadrement et 

de la collaboration avec les professionnels. 

 

La direction générale rédigera un marché public 

pour encadrer le développement du projet 

stratégique. Nous continuerons également de 

travailler sur les constatations du groupe de 

réflexion des réseaux ReZonWal et Brandweer 

Vlaanderen, et nous nous concerterons avec toutes 

les parties impliquées, ainsi qu'avec les villes et 

communes et les associations de volontaires. 

 

Dans l'attente des réformes, nous pouvons apporter 

quelques améliorations, par exemple en proposant 

des formations sous forme de modules ou d'e-

learning, afin que les volontaires ne doivent pas 

chaque fois se rendre dans les écoles de sécurité. 

Les modules pourraient peut-être permettre aux 

volontaires d'intégrer les services de pompiers 

après une formation partielle, tout en poursuivant 

leur formation. 

 

Tout cela s'inscrit dans un projet global, qui se 

penchera aussi sur la disponibilité et la capacité des 

services d'incendie. 

 

hulpverleningszones en bij de civiele bescherming. 

Daarom zal de administratie een strategische visie 

uitwerken om de aantrekkelijkheid van de functie 

van vrijwilliger te vrijwaren en te versterken, 

rekening houdend met de opdrachten en functies, 

de work-life balance, de vergoeding, de opleiding, 

de omkadering en de samenwerking met de 

professionals. 

 

De algemene directie zal een overheidsopdracht 

uitschrijven om de ontwikkeling van het strategisch 

project te begeleiden. We zullen ook voortwerken 

op de bevindingen van de reflectiegroep van de 

netwerken ReZonWal en Brandweer Vlaanderen en 

overleg plegen met alle betrokken partijen, ook met 

de steden en gemeenten en met de 

vrijwilligersverenigingen.  

 

In afwachting van hervormingen kunnen we enkele 

zaken verbeteren, bijvoorbeeld door opleidingen via 

modules of e-learning aan te bieden, zodat 

vrijwilligers zich niet telkens naar de 

veiligheidsscholen moeten begeven. Mits modules 

kunnen vrijwilligers eventueel al na een 

gedeeltelijke opleiding worden ingeschakeld in de 

brandweerwerking terwijl ze hun opleiding 

verderzetten. 

 

Een en ander past in een globaal project, waarbij 

ook naar de beschikbaarheid en capaciteit van de 

brandweer wordt gekeken. 

 

(En français) La vision stratégique intégrera 

plusieurs paramètres comme la rémunération. Je 

n'ai pas annoncé une augmentation de celle-ci. 

Nous devons être prudents avant d'éliminer le 

certificat d'aptitude fédéral (CAF) mais nous devons 

oser l'évaluer. Il faut plus de flexibilité pour que les 

volontaires puissent le suivre quand ils le 

souhaitent, de préférence les trois modules 

simultanément. J'ai demandé au centre de know-

how d'analyser les améliorations possibles.  

 

(Frans) In de strategische visie zullen verschillende 

parameters, waaronder de vergoeding, opgenomen 

worden. Ik heb niet aangekondigd dat die 

vergoeding verhoogd zou worden. We moeten 

voorzichtig zijn en mogen het Federaal 

Geschiktheidsattest (FGA) niet voorbarig 

afschaffen, maar we moeten het wel durven 

evalueren. Er is meer flexibiliteit nodig zodat 

vrijwilligers de proeven kunnen afleggen wanneer 

ze dat willen, bij voorkeur de drie modules op 

hetzelfde moment. Ik heb het kenniscentrum 

gevraagd mogelijke verbeteringen te analyseren. 

 

10.05  Tim Vandenput (Open Vld): Je me réjouis 

qu'une entreprise externe élabore la vision 

stratégique. Je pense qu'elle nous fournira ses 

premiers résultats d'ici un an. L'implication des villes 

et communes dans la concertation est un élément 

positif, car on retrouve souvent du personnel des 

villes et communes parmi les volontaires.  

 

10.05  Tim Vandenput (Open Vld): Het verheugt 

mij dat een extern bedrijf de strategische visie zal 

opmaken. Ik reken erop dat we daarvan de eerste 

resultaten over een jaar mogen verwachten. Het is 

goed dat de steden en gemeenten bij het overleg 

worden betrokken, want vaak zijn er bij de 

vrijwilligers ook personeelsleden van steden en 

gemeenten. 

 

10.06  Bert Moyaers (Vooruit): Aujourd'hui, c'est 

tout ou rien: les volontaires doivent continuer à 

suivre toutes les formations et tous les exercices, 

ce qui n'est pas facile, surtout pour les plus âgés. 

10.06  Bert Moyaers (Vooruit): Vandaag is het 

alles of niets: vrijwilligers moeten alle opleidingen en 

oefeningen blijven doen, wat zeker voor oudere 

vrijwilligers niet evident is. Daardoor verliezen we 
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En conséquence, nous perdons souvent des 

volontaires expérimentés, qui pourraient également 

transmettre leurs connaissances aux plus jeunes. 

C'est pourquoi notre but doit être de veiller à 

assurer une diversité de compétences. En suivant 

la note de vision de Netwerk Brandweer, la ministre 

pourrait donner un tout nouvel élan au services 

d'incendie. 

 

vaak ervaren vrijwilligers, die hun kennis ook 

zouden kunnen overdragen aan de jongeren. 

Daarom moeten we werken aan een 

verscheidenheid aan competenties. Als de minister 

de visienota van Netwerk Brandweer volgt, dan kan 

dat een heel nieuw elan aan de brandweer geven. 

 

10.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Je suis surpris 

car la VRT a annoncé que "la ministre de l'Intérieur 

confirme que la rémunération des pompiers 

volontaires est maigre. Elle envisage dès lors de 

voir si cette compensation ne peut pas être 

augmentée". Est-ce une mauvaise interprétation du 

journaliste? J'aimerais des éclaircissements.  

 

 

J'attends la vision stratégique avec impatience.  

 

10.07  Nabil Boukili (PVDA-PTB): Dat verrast me, 

want de VRT berichtte dat de minister van 

Binnenlandse Zaken bevestigt dat de vergoeding 

van vrijwillige brandweerlieden karig is en dat ze wil 

nagaan of die vergoeding niet verhoogd kan 

worden. Is dat een slechte interpretatie van de 

journalist? Daarover kreeg ik graag meer 

duidelijkheid. 

 

Ik kijk met ongeduld uit naar de strategische visie.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

11 Question de Ortwin Depoortere à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "Les activités, la composition et l'agenda des 

États généraux de la police" (55021159C) 

 

11 Vraag van Ortwin Depoortere aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkzaamheden, 

samenstelling en agenda van de Staten-Generaal 

van de Politie" (55021159C) 

 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): Le 21 mai 2021, la 

ministre, en collaboration avec plusieurs partenaires 

clés, a annoncé l'organisation des États généraux 

de la police afin de parvenir à une force de police 

plus moderne et plus dynamique, fondée sur une 

vision et une approche renouvelées. Le 25 mai, une 

première réunion a eu lieu avec les partenaires clés 

et les parties prenantes.  

 

La ministre peut-elle fournir des précisions à ce 

sujet? Est-il possible de nous transmettre le rapport 

de cette réunion? Qui y a participé et quelles sont 

les prochaines activités prévues? Qui sera chargé 

de les mettre en œuvre? Quels sont les acteurs 

précisément impliqués dans ces États généraux? 

La ministre peut-elle confirmer si les organisations 

annoncées ont effectivement participé à cette 

première réunion? De nouveaux partenaires clés se 

sont-ils joints à ce projet entre-temps? 

 

11.01  Ortwin Depoortere (VB): Op 21 mei 2021 

kondigde de minister, samen met een aantal 

sleutelpartners, de organisatie aan van een Staten-

Generaal van de Politie, om te komen tot een meer 

moderne en dynamische politie op basis van een 

vernieuwde visie en aanpak. Op 25 mei was er een 

eerste vergadering met de sleutelpartners en 

belanghebbenden.  

 

Kan de minister die inhoudelijk toelichten? Kunnen 

we het verslag daarvan krijgen? Wie nam eraan 

deel en wat is de verdere planning van de 

activiteiten? Wie zal die planning uitvoeren? Wie 

zetelt precies in deze Staten-Generaal? Kan de 

minister bevestigen of de aangekondigde 

organisaties effectief hebben deelgenomen aan 

deze eerste vergadering? Zijn er inmiddels 

sleutelpartners bijgekomen?  

 

11.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Étaient présents à la réunion du 

25 mai des représentants du Centrum voor 

Politiestudies, du Circle of Police Leadership, du 

Centre d'Études sur la Police, de la police fédérale, 

de la police locale et du SPF Intérieur. Ce sont 

actuellement les cinq partenaires clés. Plus de 

360 intervenants étaient présents en ligne, dont 

103 chefs de police, 58 bourgmestres et 

24 professeurs. Les personnes qui suivaient la 

11.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Op de vergadering van 25 mei waren 

vertegenwoordigers van het Centrum voor 

Politiestudies, de Circle of Police Leadership, het 

Centre d'Études sur la Police, de federale politie, de 

lokale politie en de FOD Binnenlandse Zaken. Dat 

zijn momenteel ook de vijf sleutelpartners. Meer 

dan 360 belanghebbenden waren online aanwezig, 

waaronder 103 korpschefs, 58 burgemeesters en 

24 professoren. Wie de vergadering online volgde, 
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réunion en ligne ont eu la possibilité de poser des 

questions et d'intervenir. Les organisations 

syndicales ont évidemment aussi été associées à 

l'initiative.  

 

Le président du Syndicat National du Personnel de 

Police et de Sécurité (SNPS) a fait une présentation 

en ligne. Plusieurs intervenants ont souligné 

l'importance de la confiance, de la technologie et de 

l'innovation, de l'internationalisation, du partage de 

l'information, de la diversité, des relations 

humaines, du financement et de la taille des zones 

de police. Toutes les parties concernées sont 

invitées à prendre des initiatives dans le cadre des 

États généraux. Nous attendons avec impatience 

les résultats, dont il sera tenu compte dans 

l'élaboration de la politique et lors du débat au 

Parlement. 

 

Une commission multidisciplinaire a été mise en 

place au sein des États généraux pour le 

financement et le dimensionnement optimal de la 

future police ainsi que du futur enseignement 

policier. Des initiatives concrètes ont été prises, en 

outre, comme le lancement d'une évaluation de dix 

zones de police fusionnées. Tous les événements 

et initiatives sont répertoriés sur www.besafe.be et 

quiconque souhaitant participer peut contacter 

l'organisateur. 

 

En raison de la complexité croissante de notre 

monde, la police doit accomplir davantage de 

tâches et parfois coopérer avec d'autres parties. 

C'est pourquoi nous voulons absolument favoriser 

la participation de tous les acteurs de l'écosystème 

de la sécurité aux États généraux. 

 

kon vervolgens ook vragen stellen of tussenkomen. 

Uiteraard werden de vakbonden eveneens 

betrokken.  

 

 

De voorzitter van het Nationaal Syndicaat van het 

Politie- en Veiligheidspersoneel (NSPV) heeft een 

online uiteenzetting gehouden. Verschillende 

sprekers wezen op het belang van vertrouwen, 

technologie en innovatie, internationalisering, 

informatiedeling, diversiteit en HR, financiering en 

schaalgrootte van de politiezones. Alle betrokkenen 

mogen initiatieven nemen in het kader van de 

Staten-Generaal. Naar de resultaten daarvan kijken 

we uit om het beleid en de discussie in het 

Parlement mee vorm te geven. 

 

 

 

Binnen de Staten-Generaal werd een 

multidisciplinaire commissie opgericht voor de 

financiering en de optimale schaalgrootte van de 

toekomstige politie en het toekomstige 

politieonderwijs. Voorts waren er concrete 

initiatieven als het lanceren van een evaluatie van 

tien gefuseerde politiezones. Alle evenementen en 

initiatieven staan op www.besafe.be en wie eraan 

wil deelnemen, kan de organisator contacteren. 

 

 

Door groeiende complexiteit moet de politie meer 

taken uitvoeren en soms ook samenwerken met 

andere partijen. Daarom willen we zeker alle 

actoren in het veiligheidsecosysteem betrekken bij 

de Staten-Generaal. 

 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): À la suite de la 

proposition de loi sur le financement des zones de 

police, nous avons organisé plusieurs auditions 

intéressantes au sein de notre commission. Nous 

devons, en effet, développer une vision générale de 

notre paysage policier et toutes les initiatives prises 

aux fins de ce développement ne doivent pas 

nécessairement venir du fédéral. Espérons que les 

États généraux produiront des résultats concrets. 

 

11.03  Ortwin Depoortere (VB): Naar aanleiding 

van het wetsvoorstel over de financiering van de 

politiezones hebben we in onze commissie een 

aantal interessante hoorzittingen gehouden. We 

moeten inderdaad een algemene visie op ons 

politielandschap uitwerken en niet alle initiatieven 

daartoe moeten federaal worden genomen. Hopelijk 

mogen we concrete resultaten verwachten van de 

Staten-Generaal. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

12 Questions jointes de 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La gestion du 

"new way of protesting"" (55021281C) 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le groupe de 

travail "new way of protesting"" (55021965C) 

 

12 Samengevoegde vragen van 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De aanpak van de nieuwe 

vormen van protest (new way of protesting)" 

(55021281C) 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkgroep 'new way of 
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protesting'" (55021965C) 

 

12.01  Philippe Pivin (MR) Depuis plusieurs 

années, les appels à rassemblement se font via 

Internet et les réseaux sociaux, sans concertation ni 

autorisation parfois.  

 

Si la compétence de l'occupation de l'espace public 

dépend partiellement des autorités locales, ce 

travail nécessite un soutien et des directives 

adaptées pour nos policiers. Un groupe de travail 

"new way of protesting" est en place pour étudier 

comment nos forces de l'ordre doivent s'organiser 

face à ces nouvelles formes de protestations. 

 

Comment est composé ce groupe de travail? Quelle 

est sa mission et son agenda de travail? Quelles 

analyses ont-elles été communiquées? Quelles 

premières décisions ont-elles été prises et 

planifiées pour répondre à ces nouvelles formes de 

protestation? Quelle évaluation du nombre de 

poursuites d'actes de violence contre les policiers a 

été faite depuis la modification de la COL du 

Collège des procureurs généraux? Quel est le taux 

d'augmentation des poursuites? Combien de 

procédures supplémentaires ont-elles été 

engagées? Quelles mesures d'échanges 

d'informations ont-elles évolué entre les parquets et 

les services de police? 

 

12.01  Philippe Pivin (MR): Sinds een aantal jaren 

worden er via Internet en de sociale netwerken 

oproepen voor massabijeenkomsten gelanceerd, 

soms zonder overleg of toestemming. 

 

Hoewel een deel van de bevoegdheid voor de 

inname van de openbare ruimte bij de lokale 

overheid ligt, is er hier zeker nood aan 

ondersteuning en aangepaste richtlijnen voor onze 

politie. Een werkgroep new way of protesting 

bestudeert momenteel hoe onze ordediensten deze 

nieuwe vormen van protest moeten aanpakken. 

 

Hoe is deze werkgroep samengesteld? Wat is haar 

opdracht en werkagenda? Welke analyses werden 

er al gecommuniceerd? Welke beslissingen werden 

er al genomen en gepland om met deze nieuwe 

vormen van protest om te gaan? Hoeveel 

vervolgingen werden er sinds de wijziging van de 

COL van het College van procureurs-generaal 

ingesteld wegens geweldpleging tegen 

politieagenten? In welke mate is het aantal 

vervolgingen gestegen? Hoeveel bijkomende 

procedures werden er ingeleid? Welke maatregelen 

werden er getroffen voor een vlottere 

informatiedoorstroming tussen de parketten en de 

politiediensten? 

 

12.02  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Le groupe de travail dédié aux nouvelles formes de 

protestations a entamé ses travaux en 2021 et neuf 

thèmes ont été identifiés, parmi lesquels les 

collectes d'informations, une mobilisation plus forte 

dans les 24 heures, la valorisation de l'analyse des 

risques, l'adoption de nouvelles technologies et 

bonnes pratiques, la stratégie de communication, et 

l'évolution de la structure de commandement.  

 

 

Il a été tenu compte à cet égard des 

recommandations formulées par l'Inspection 

générale dans son rapport sur les manifestations 

Black lives matter. Le groupe de travail poursuivra 

ses activités en 2022 dans le but d'identifier une 

vision et une approche nouvelle. Il étudiera 

également la possibilité de créer un centre 

d'expertise. 

 

12.02 Minister Annelies Verlinden (Frans): De 

werkgroep new way of protesting is in 2021 met 

haar werkzaamheden begonnen en er werden 

negen thema's afgebakend, waaronder het 

verzamelen van informatie, een grotere capaciteit 

om binnen 24 uur mensen te mobiliseren, het 

verbeteren van de kwaliteit van de risicoanalyses, 

het inzetten op nieuwe technologieën en good 

practices, de communicatiestrategie en de evolutie 

van de bevelstructuur. 

 

Er is in dat verband rekening gehouden met de 

aanbevelingen die de Algemene Inspectie 

geformuleerd heeft in haar verslag over de Black 

Lives Mattermanifestaties. De werkgroep zal haar 

werkzaamheden in 2022 voortzetten en dat moet 

leiden tot een nieuwe visie en aanpak. De 

werkgroep zal ook de mogelijkheid om een 

expertisecentrum op te richten onderzoeken. 

 

12.03  Philippe Pivin (MR): Je reviendrai sur les 

questions sur la composition, la mission et l'agenda 

du groupe de travail.  

 

Entre-temps, vous pourriez vérifier s'il y a une 

évaluation en cours ou si on des changements de 

comportements ont été observés depuis cette 

modification de la circulaire du Collège des 

12.03  Philippe Pivin (MR): Ik zal later terugkomen 

op mijn vragen over de samenstelling, de opdracht 

en de agenda van de werkgroep. 

 

Intussen kunt u nagaan of er een evaluatie aan de 

gang is en of er sinds de wijziging van de 

omzendbrief van het College van procureurs-

generaal gedragsveranderingen waargenomen 
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procureurs généraux. 

 

konden worden. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

13 Question de Sander Loones à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "Le signalement de M. Puigdemont dans le 

Système d'information Schengen (SIS)" 

(55021308C) 

 

13 Vraag van Sander Loones aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De seining van de 

heer Puigdemont in het Schengen Information 

System (SIS)" (55021308C) 

 

13.01  Sander Loones (N-VA): M. Carles 

Puigdemont, le président de la Catalogne, a été 

arrêté en Sardaigne. Le déroulement des faits n'est 

toutefois pas tout à fait clair.  

 

La ministre peut-elle expliquer comment il a 

précisément été procédé? Nous devons en effet 

tout mettre en œuvre pour que son statut soit 

pleinement respecté.  

 

13.01  Sander Loones (N-VA): De heer Carles 

Puigdemont, de president van Catalonië, werd 

aangehouden in Sardinië. Het verhaal is echter niet 

helemaal duidelijk.  

 

Kan de minister toelichten hoe dit precies in zijn 

werk is gegaan? Wij moeten er immers alles aan 

doen om ervoor te zorgen dat zijn statuut ten volle 

gerespecteerd wordt.  

 

13.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Il s'agissait, en l'occurrence, d'un 

signalement SIS (Système d'Information Schengen) 

sur la base d'un mandat d'arrêt européen des 

autorités espagnoles. Seule l'Espagne peut modifier 

ce signalement international. Le 17 octobre 2019, 

M. Puigdemont s'est présenté à la police judiciaire 

fédérale en Belgique. Il a alors été arrêté sur la 

base du signalement SIS espagnol. La justice belge 

a décidé de ne pas l'extrader et a demandé qu'un 

indicateur de validité ou flag soit apposé pour la 

Belgique, ce qui a pour effet qu'il ne peut être 

procédé à une arrestation lors d'un contrôle sur 

notre territoire mais seulement à une localisation. 

En ce qui concerne la situation actuelle, notre Unité 

d'Information des Passagers (UIP) n'a pas échangé 

d'informations avec l'UIP italienne ou avec les 

services de police concernant les déplacements de 

M. Puigdemont. Je n'ai eu aucun contact à ce sujet 

avec mon homologue espagnol. 

 

13.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Het ging hier om een internationale SIS-signalering 

(Schengen Informatiesysteem) op basis van een 

Europees aanhoudingsbevel van de Spaanse 

autoriteiten. Alleen Spanje kan die internationale 

signalering aanpassen. Op 17 oktober 2019 heeft 

de heer Puigdemont zich aangeboden in België bij 

de federale gerechtelijke politie. Hij werd toen 

gearresteerd op basis van de Spaanse SIS-

signalering. De Belgische Justitie besloot om hem 

niet uit te leveren en op haar verzoek werd een flag 

gevraagd voor België, waardoor men bij een 

controle op ons grondgebied geen arrestatie kan 

verrichten, maar slechts een lokalisatie vaststelt. 

Met betrekking tot de huidige situatie heeft onze 

passagiersinformatie-eenheid (PIE) geen informatie 

uitgewisseld met de Italiaanse PIE of de 

politiediensten over de reisbewegingen van de 

heer Puigdemont. Ik heb hierover geen contact 

gehad met mijn Spaanse collega. 

 

13.03  Sander Loones (N-VA): Le ministre 

espagnol de l'Intérieur laisse pourtant entendre que 

les services de police belges auraient commis une 

erreur, alors que la ministre pense que le problème 

se situe au niveau des services de sécurité 

espagnols. Si cette interprétation est correcte, elle 

devrait interpeller son collègue espagnol à ce sujet, 

ne fût-ce que pour défendre nos services de police. 

 

13.03  Sander Loones (N-VA): De Spaanse 

minister van Binnenlandse Zaken spreekt nochtans 

van een fout van de Belgische politiediensten, terwijl 

de minister de oorzaak zoekt bij de Spaanse 

veiligheidsdiensten. Als haar lezing klopt, zou ze 

haar Spaanse collega daarop moeten aanspreken, 

ook al ter verdediging van onze politiediensten. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

14 Questions jointes de 

- Tim Vandenput à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "L'utilisation de 

matériel pyrotechnique lors de matchs de 

football" (55022028C) 

- Caroline Taquin à Annelies Verlinden (Intérieur 

14 Samengevoegde vragen van 

- Tim Vandenput aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het gebruik van 

pyrotechnisch materiaal bij voetbalwedstrijden" 

(55022028C) 
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et Réformes institutionnelles) sur "L'usage de 

matériels pyrotechniques par des supporters de 

football" (55021311C) 

 

- Caroline Taquin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het gebruik van 

pyrotechnische middelen door 

voetbalsupporters" (55021311C) 

 

14.01 Caroline Taquin (MR): Votre avant-projet 

sur l”interdiction de matériel pyrotechnique pour les 

supporters de football élargit le dispositif et alourdit 

les sanctions encourues. Il faut agir en la matière 

mais aussi entendre les acteurs et les 

professionnels et s’inspirer de l’évolution de la loi 

chez nos voisins. La France a lancé une expérience 

en la matière: après une interdiction totale, les 

autorités travaillent à une réintroduction encadrée 

des feux d’artifice.  

 

 

 

Quelles données récentes possédez-vous sur 

l’usage par les supporters de matériel 

pyrotechnique? A-t-on discuté avec la Pro League 

et l’URBSFA, qui apparaissent favorables au 

renforcement des interdictions? Êtes-vous en 

contact avec d’autres pays en la matière, en 

particulier avec la France? 

 

14.01  Caroline Taquin (MR): Uw voorontwerp 

inzake het verbod op pyrotechnische middelen voor 

voetbalsupporters voorziet in een ruimere aanpak 

en zwaardere sancties. Er moet ingegrepen 

worden, maar er moet ook geluisterd worden naar 

de actoren en de mensen uit de sector en gekeken 

worden naar de evolutie van de wetgeving in onze 

buurlanden. In Frankrijk is er een experiment van 

start gegaan: na een volledig verbod werkt de 

overheid nu aan regeling waarbij het gebruik van 

vuurwerk binnen een zeer strikt kader toegestaan 

wordt.  

 

Over welke recente gegevens beschikt u met 

betrekking tot het gebruik van vuurwerk door 

supporters? Werd er overlegd met de Pro League 

en de KBVB, die voorstander lijken te zijn van een 

verscherping van het verbod? Staat u hierover in 

contact met andere landen, meer bepaald 

Frankrijk? 

 

14.02  Tim Vandenput (Open Vld): Samedi dernier, 

des supporteurs ont lancé un pétard en direction du 

gardien de but d'Oud-Heverlee Leuven (OHL). Le 

lendemain, il n'avait pas encore récupéré totalement 

son ouïe et il risque donc d'avoir des séquelles 

auditives irréversibles. En été, la ministre avait 

annoncé une révision de la loi football. Elle a 

l'intention d'encadrer beaucoup plus strictement 

l'usage de matériel pyrotechnique. Peut-elle en dire 

plus sur ce projet?  

 

14.02  Tim Vandenput (Open Vld): Vorige zaterdag 

wierpen supporters een voetzoeker in de richting 

van de doelman van voetbalclub Oud-Heverlee 

Leuven (OHL). Daags nadien was zijn gehoor nog 

niet volledig terug en is er dus kans op blijvende 

gehoorschade. In de zomer kondigde de minister 

een herziening van de voetbalwet aan. Ze wil het 

gebruik van pyrotechnisch materiaal strenger 

aanpakken. Kan ze dit voornemen toelichten? 

 

14.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

Je peux transmettre les chiffres par écrit. 

 

14.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): Ik kan 

u de cijfers schriftelijk bezorgen. 

 

(En néerlandais) L'exemple récent du gardien de 

but de l'OHL est évidemment un exemple frappant. 

Un stade de football doit être un lieu où chacun peut 

passer un bon moment à regarder le match en 

compagnie des autres. Cela devrait pouvoir se 

passer en toute sécurité, tant pour les supporters 

que pour les joueurs. 

 

(Nederlands) Het recente voorbeeld van de 

doelman van OHL is uiteraard treffend. Een 

voetbalstadion moet een plek zijn waar iedereen 

van de wedstrijd en van elkaars gezelschap kan 

genieten. Dit moet voor supporters en spelers in 

veilige omstandigheden kunnen doorgaan. 

 

(En français) Il faut briser l’illusion que les objets 

dangereux, qui peuvent provoquer des blessures 

graves, symbolisent l’ambiance dans un stade de 

football. La Pro League comme l’URBSFA ont mis 

cette question à l’ordre du jour.  

 

(Frans) De illusie dat gevaarlijke voorwerpen, die 

ernstige verwondingen kunnen veroorzaken, de 

sfeer in een voetbalstadion belichamen moet 

worden doorbroken. Zowel de Pro League als de 

KBVB hebben deze kwestie op de agenda gezet. 

 

(En néerlandais) Le projet de loi, qui prévoit 

notamment des sanctions minimales plus élevées, 

est actuellement adapté sur la base de l'avis du 

(Nederlands) Het wetsontwerp, met onder meer 

verhoogde minimumsancties, wordt momenteel 

aangepast aan het advies van de Raad van State 
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Conseil d'État et sera ensuite soumis au Parlement. 

 

en zal nadien aan het Parlement worden bezorgd. 

 

(En français) Cet été, la Pro League et l’Union belge 

de Football se sont ralliées à mon approche et 

condamné l’utilisation d’engins pyrotechniques. Une 

concertation aura lieu avec les clubs, la Pro League 

et l’Union belge pour préparer la discussion avec la 

fédération de coordination des supporters.  

 

 

 

La police fédérale est en contact avec la police 

française. Une analyse plus poussée sera effectuée 

dans les semaines qui viennent.  

 

(Frans) Afgelopen zomer hebben de Pro League en 

de Koninklijke Belgische Voetbalbond met mijn 

aanpak ingestemd en het gebruik van 

pyrotechnische middelen veroordeeld. Er zal weldra 

overleg plaatsvinden met de clubs, de Pro League 

en de Koninklijke Belgische Voetbalbond om de 

besprekingen met de overkoepelende 

supportersfederatie voor te bereiden.  

 

De federale politie staat in contact met de Franse 

politie. De komende weken zal er een grondigere 

analyse uitgevoerd worden.  

 

14.04  Caroline Taquin (MR): Il est important 

d’entrer en concertation et d’entendre les 

associations de supporters.  

 

Votre projet sera-t-il modifié? Des services belges 

suivent-ils l’expérience en cours en France? Pourra-

t-on en faire de même en Belgique? Avez-vous 

proposé aux associations de supporters de prendre 

une responsabilité dans des expériences-tests 

encadrées? Je vous y invite! 

 

14.04  Caroline Taquin (MR): Het is belangrijk om 

in overleg te treden met en te luisteren naar de 

supportersverenigingen.  

 

Zal uw ontwerp gewijzigd worden? Zijn er Belgische 

diensten die het lopende experiment in Frankrijk 

van nabij opvolgen? Kunnen we in België ook een 

soortgelijk experiment opzetten? Hebt u de 

supportersverenigingen voorgesteld om 

verantwoordelijkheid op te nemen in het kader van 

begeleide praktijktests? Ik roep u daartoe op! 

 

14.05  Tim Vandenput (Open Vld): Il en va de la 

sécurité des joueurs, mais des spectateurs 

également. J'espère que les personnes qui 

introduisent de tels objets dangereux dans le stade 

et les utilisent, se verront infliger une interdiction de 

stade.  

 

14.05  Tim Vandenput (Open Vld): De veiligheid 

van de spelers, maar ook van de toeschouwers 

staat op het spel. Ik hoop dat mensen die zulke 

gevaarlijke voorwerpen het stadion binnenbrengen 

en afschieten een stadionverbod krijgen. 

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55021346C de 

M. Metsu est transformée en question écrite. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55021346C van de 

heer Metsu is omgezet in een schriftelijke vraag. 

 

15 Question de Yngvild Ingels à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "L'approche administrative dans le cadre de 

la lutte contre la criminalité organisée" 

(55021379C) 

 

15 Vraag van Yngvild Ingels aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De bestuurlijke handhaving 

in de strijd tegen georganiseerde criminaliteit" 

(55021379C) 

 

15.01  Yngvild Ingels (N-VA): La note de politique 

générale de la ministre mentionne qu'elle entend 

prendre une initiative législative pour lutter, par la 

voie administrative, contre le crime organisé. Par le 

passé, de nombreuses initiatives ont déjà été 

prises, comme les Centres d’expertise et 

d’information d’arrondissement (CEIA) d'Anvers, du 

Limbourg et de Namur. Ces projets pilotes ont fait 

l'objet d'une évaluation positive par la police 

fédérale et une série d'arrondissements sont 

intéressés par la création d'un CEIA. 

 

En dépit de l'expertise préexistante et des projets 

15.01  Yngvild Ingels (N-VA): In de beleidsnota 

van de minister staat dat ze een wetgevend initiatief 

wil nemen om de georganiseerde misdaad 

bestuurlijk aan te pakken. In het verleden zijn al 

heel wat initiatieven genomen, zoals de 

Arrondissementele Informatie- en Expertise Centra 

(ARIEC) in Antwerpen, Limburg en Namen. Deze 

proefprojecten werden positief geëvalueerd door de 

federale politie en een aantal arrondissementen is 

geïnteresseerd in de oprichting van een ARIEC.  

 

 

Ondanks de expertise die er al is en de geslaagde 
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pilotes réussis, la ministre souhaite recourir à un 

bureau de consultance pour rédiger son texte. 

Pourquoi? À quel bureau la ministre pense-t-elle? 

Quel est le budget dégagé à cette fin? Quel est le 

délai prévu? A-t-on calculé l'incidence financière? 

Quel budget est prévu pour le maintien des CEIA 

actuels et pour la création des nouveaux CEIA? 

 

proefprojecten, wil de minister een 

consultancybureau inschakelen voor de redactie 

van haar tekst. Waarom? Aan welk bureau denkt de 

minister? Wat is het budget? Wat is de timing? Is 

de financiële impact berekend? Welk budget is er 

voor de handhaving van de huidige en voor de 

oprichting van de nieuwe ARIEC?  

 

15.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Mon administration et moi-même 

avons en effet décidé de faire appel à un cabinet 

d'avocats. Ce cabinet est spécialisé dans le droit 

administratif, le droit pénal et la protection de la vie 

privée. Il nous faut une connaissance spécialisée 

dans ces domaines du droit et sur la manière dont 

ceux-ci interagissent dans le cadre de ce projet de 

loi. Le coût est indiqué dans la réponse à la 

question écrite n° 750. 

 

L'élaboration du projet de loi suivra la procédure 

normale. Il va de soi qu'il sera soumis aux parties 

prenantes et, encore avant la fin de l'année, aux 

groupes de travail intercabinets. Lorsqu'il aura été 

approuvé par le gouvernement, le projet sera 

soumis aux instances consultatives et ensuite à la 

Chambre. 

 

L'analyse d'impact des CEIA est toujours en cours 

et il est donc trop tôt pour dire quoi que ce soit sur 

les résultats. 

 

15.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Mijn administratie en ik besloten inderdaad om een 

advocatenkantoor in de arm te nemen. Het kantoor 

is gespecialiseerd in bestuursrecht, strafrecht en 

privacy. Er is specialistische kennis over deze 

rechtsdomeinen nodig en over de manier waarop ze 

in het kader van dit wetsontwerp interageren. De 

kostprijs staat in het antwoord op schriftelijke vraag 

nr. 750.  

 

 

De opmaak van het wetsontwerp zal de gewone 

procedure volgen. Uiteraard zal het worden 

voorgelegd aan de belanghebbenden en nog voor 

het einde van dit jaar aan de 

interkabinettenwerkgroepen. Na goedkeuring in de 

regering, gaat het ontwerp naar de adviesinstanties 

en daarna naar de Kamer.  

 

De impactanalyse van de ARIEC loopt nog en het is 

dus te vroeg om iets over de resultaten te zeggen.  

 

15.03  Yngvild Ingels (N-VA): Je pense que les 

CEIA sont très valables et que les auditions au 

début de l'année prochaine arrivent à point nommé. 

 

15.03  Yngvild Ingels (N-VA): Ik denk dat de 

ARIEC heel waardevol zijn en de hoorzittingen 

begin volgend jaar perfect getimed.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

16 Questions jointes de 

- Yngvild Ingels à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Un nouveau 

manège pour la DAS" (55021386C) 

- Kattrin Jadin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Le futur de la 

cavalerie" (55021405C) 

- Philippe Pivin à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La police 

montée" (55021990C) 

 

16 Samengevoegde vragen van 

- Yngvild Ingels aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Een nieuwe manege voor 

de DAS" (55021386C) 

- Kattrin Jadin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De toekomst van de 

cavalerie" (55021405C) 

- Philippe Pivin aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De politie te paard" 

(55021990C) 

 

16.01  Yngvild Ingels (N-VA): La Direction de la 

sécurité publique (DAS) souhaite acquérir un 

manège ultramoderne à Rebecq pour un montant 

d'environ 8 millions d'euros, alors que d'autres 

services relevant de la DAS manquent de matériel 

et de personnel.  

 

16.01  Yngvild Ingels (N-VA): De Directie 

Openbare Veiligheid (DAS) zou een hypermoderne 

manege willen aankopen in Rebecq voor ongeveer 

8 miljoen euro, dit terwijl andere diensten die onder 

de DAS vallen materiaal en personeel te kort 

komen.  
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Quelle est la raison de cet achat? Cet achat peut-il 

être combiné avec la rénovation prévue des écuries 

d'Etterbeek? Comment la ministre voit-elle l'avenir 

de la police montée au sein de la police? 

 

Wat is de reden voor deze aankoop? Kan deze 

aankoop wel in combinatie met de geplande 

renovatie van de stallen in Etterbeek? Hoe ziet de 

minister de toekomst van de politie te paard binnen 

de politie?  

 

16.02  Philippe Pivin (MR): On annonçait la fin de 

la police montée, il n’en a rien été. Il s’agit d’un 

service précieux qui permet une gestion négociée 

de l’espace public. Cependant, du matériel validé 

par les services compétents n’est toujours pas 

disponible, comme la sangle Bajutsu spéciale police 

qui pourrait assurer la sécurité des cavaliers tout en 

limitant les atteintes aux personnes interpellées.  

 

 

 

 

Quelle est l’évolution du nombre de policiers dans la 

police montée? Quel matériel a-t-on adopté pour la 

sécurité des cavaliers en intervention? Quel est le 

budget alloué à l’unité de la police à cheval? Que 

comptez-vous faire pour renforcer ce corps? 

 

16.02  Philippe Pivin (MR): Het einde van de 

politie te paard werd aangekondigd, maar daar is 

niets van in huis gekomen. De politie te paard is 

een waardevolle dienst die nuttig werk levert in het 

kader van het genegotieerd beheer van de publieke 

ruimte. Materiaal dat door de bevoegde diensten 

goedgekeurd werd, is echter nog steeds niet 

beschikbaar, zoals de Bajutsu Special Police-

zadelriem, die de veiligheid van de ruiters zou 

kunnen garanderen en tegelijk weinig schadelijk is 

voor personen die staande gehouden worden.  

 

In welke zin evolueert het aantal politieagenten bij 

de politie te paard? Welk materiaal werd er in 

gebruik genomen om de veiligheid van de ruiters 

tijdens een interventie te verzekeren? Welk budget 

krijgt de politie te paard toegewezen? Welke 

initiatieven zult u nemen om dat korps te 

versterken? 

 

16.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): L'infrastructure à Etterbeek, où les 

chevaux de la police sont hébergés actuellement, 

est très vétuste. Sa rénovation coûterait 

effectivement 22 millions d'euros, mais aucune 

décision n'a encore été prise à ce sujet. L'achat 

d'une infrastructure externe constitue une solution 

de remplacement, mais aucun budget n'a encore 

été prévu à cette fin non plus. Le dossier doit 

encore être discuté avec la Régie des Bâtiments. 

 

16.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

De infrastructuur in Etterbeek waar de 

politiepaarden nu gestald zijn, is zeer sterk 

verouderd. De renovatie zou inderdaad 

22 miljoen euro bedragen, maar daartoe werd nog 

niets beslist. De aankoop van een externe 

infrastructuur is een alternatief, maar ook daarvoor 

werd nog geen budget uitgetrokken. Het dossier 

moet nog besproken worden met de Regie der 

Gebouwen.  

 

(En français) La police à cheval requiert 

120 cavaliers dont 107 personnes dans l’équipe 

opérationnelle. Dans la réalité, la Direction de la 

sécurité publique ne dispose que de 81 policiers à 

cheval brevetés dans l’équipe opérationnelle.  

 

Les montures sont désormais protégées à plusieurs 

endroits et pour les opérations de maintien de 

l’ordre, il existe un matériel de protection spécifique. 

Après des tests étendus, on a décidé de ne pas 

retenir la sangle Bajutsu parmi les pièces 

d’équipement.  

 

La police à cheval n’existant plus en tant qu’unité 

distincte depuis 2014, on ne peut isoler un budget 

précis qui lui serait alloué. Outre l’achat des 

animaux et les frais liés à leur entretien, il existe un 

marché public prévu pour leur équipement, 

représentant un budget annuel de 120 000 euros.  

 

 

(Frans) De politie te paard heeft 120 ruiters nodig, 

van wie 107 in het operationeel team. In 

werkelijkheid telt de Directie Openbare Veiligheid 

slechts 81 gebrevetteerde politieagenten te paard 

bij het operationeel team.  

 

De paarden worden nu op verschillende plaatsen 

beschermd en voor ordehandhavingsoperaties 

bestaat er een specifieke beschermingsuitrusting. 

Na uitvoerige tests werd er beslist de Bajutsu-singel 

niet te handhaven als onderdeel van de uitrusting.  

 

 

Aangezien de politie te paard sinds 2014 niet langer 

als een afzonderlijke eenheid bestaat, is het niet 

mogelijk te bepalen welke specifieke budgetten er 

voor die dienst bestemd zijn. Naast de aankoop van 

de dieren en de kosten voor hun verzorging, bestaat 

er een overheidsopdracht voor hun uitrusting, die 

een jaarlijks budget van 120.000 euro 

vertegenwoordigt.  
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Lors du débat sur les tâches clés de la police 

fédérale, on a décidé de réduire les moyens 

équestres en conservant les missions qui leur 

étaient dévolues. Je ne compte pas revenir sur 

cette décision.  

 

 

Tijdens het debat over de kerntaken van de 

federale politie werd er beslist de bereden middelen 

in te krimpen met behoud van de opdrachten die 

hun toegewezen waren. Ik ben niet van plan op die 

beslissing terug te komen. 

 

(En néerlandais) La police montée continuera à 

fournir un appui à la police. 

 

(Nederlands) De politie te paard zal steun blijven 

leveren aan de politie. 

 

16.04  Yngvild Ingels (N-VA): Faire appel à la 

police montée comporte toujours des risques. Nous 

devons examiner quelle peut en être la valeur 

ajoutée. De nombreuses demandes en rapport avec 

des évènements protocolaires sont formulées, mais 

est-ce bien là une mission de la police?  

 

Outre la cavalerie, il y a également l'infanterie. 

Celle-ci ne dispose pas de suffisamment de 

moyens et est dès lors contrainte d'utiliser des 

véhicules de la Protection civile mis au rebut. 

 

16.04  Yngvild Ingels (N-VA): De inzet van politie 

te paard houdt altijd risico's in. We moeten bekijken 

wat de meerwaarde daarvan kan zijn. Er zijn nu veel 

aanvragen in verband met protocollaire zaken, maar 

is dat wel de taak van de politie?  

 

 

Naast de cavalerie is er ook de infanterie. Die heeft 

onvoldoende middelen. Zij moet gebruik maken van 

afgedankte voertuigen van de Civiele Bescherming.  

 

16.05  Philippe Pivin (MR): Votre réponse est 

alarmante: vous soulignez la vétusté des 

infrastructures et le manque de moyens humains. 

On ne peut garder ce service qui a fait ses preuves 

et l’envoyer dans l’espace public dans de telles 

conditions. Soit, on remplace les chevaux par des 

robots ou par des quads, soit, on donne à ce 

service les moyens de fonctionner.  

 

16.05  Philippe Pivin (MR): Uw antwoord is hoogst 

zorgwekkend: u onderstreept dat de infrastructuur 

in bouwvallige staat verkeert en dat er onvoldoende 

personeel is. Men kan die dienst, die zijn sporen 

verdiend heeft, in dergelijke omstandigheden niet in 

stand houden en de openbare ruimte in sturen. 

Ofwel vervangt men de paarden door robots of 

quads, ofwel geeft men die dienst de middelen die 

nodig zijn om te kunnen functioneren.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

17 Questions jointes de 

- Eric Thiébaut à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La norme KUL" 

(55021275C) 

- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "Les travaux 

concernant la norme KUL" (55021539C) 

- Julie Chanson à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "La réforme de la 

norme KUL" (55021544C) 

 

17 Samengevoegde vragen van 

- Eric Thiébaut aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De KUL-norm" (55021275C) 

- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De werkzaamheden omtrent 

de KUL-norm" (55021539C) 

- Julie Chanson aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De hervorming van de KUL-

norm" (55021544C) 

 

17.01  Éric Thiébaut (PS): Votre administration 

sera chargée de piloter une commission d’experts 

multidisciplinaire qui doit définir avant 2024 un 

nouveau modèle de financement de la police locale 

lui permettant d’assumer ses missions de police de 

proximité.  

 

Quel est le calendrier prévu et la composition de la 

commission?  

 

17.01  Éric Thiébaut (PS): Uw administratie wordt 

belast met het aansturen van een multidisciplinaire 

stuurgroep die tegen 2024 een nieuw model voor de 

financiering van de lokale politie moet uitwerken 

waarbij deze de middelen moet krijgen om haar 

basispolitiezorgtaken te vervullen. 

 

Wat is het tijdpad, en hoe zal de stuurgroep 

samengesteld zijn? 

 

17.02  Sigrid Goethals (N-VA): Le système de 17.02  Sigrid Goethals (N-VA): Het 
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financement des zones de police est obsolète et ne 

fonctionne plus, mais la solution n'est pas simple. 

Elle est liée à l'agrandissement d'échelle, au débat 

sur les tâches essentielles et aux mécanismes de 

solidarité. La ministre souhaite un modèle de 

financement objectif qui favorise la taille optimale 

des zones de police. Une commission d'experts 

préparerait une proposition pour 2024. 

 

Comment se déroulera la coopération éventuelle 

avec le Parlement? Le groupe de travail se penche-

t-il sur la délicate question d'un éventuel 

agrandissement d'échelle des zones de police de 

Bruxelles? Quel partenaire externe indépendant 

soutiendra-t-il le groupe de travail dans l'élaboration 

concrète du modèle de financement? Quel budget 

sera-t-il dégagé à cet effet? 

 

financieringssysteem voor de politiezones is 

achterhaald en werkt niet meer, maar de oplossing 

is niet eenvoudig en hangt samen met 

schaalvergroting, het kerntakendebat en 

solidariteitsmechanismen. De minister wil een 

objectief financieringsmodel dat de optimale grootte 

van politiezones stimuleert. Een expertencommissie 

zou een voorstel doen voor 2024. 

 

Hoe zal een eventuele samenwerking met het 

Parlement verlopen? Bekijkt de werkgroep het 

heikele punt van de eventuele schaalvergroting voor 

de Brusselse politiezones? Welke onafhankelijke 

externe partner zal de werkgroep ondersteunen bij 

de concrete uittekening van het financieringsmodel? 

Welk budget wordt hiervoor uitgetrokken?  

 

17.03  Annelies Verlinden, ministre (en français): 

En effet, nous entreprenons des démarches pour 

instaurer une commission multidisciplinaire. La 

première réunion s’est tenue le 12 juillet. Y ont été 

invités notamment le Conseil fédéral de police, le 

Conseil des bourgmestres, la Commission 

permanente de la police locale, les Unions des 

Villes et Communes ou le commissaire général de 

la police locale.  

 

17.03 Minister Annelies Verlinden (Frans): We 

zullen inderdaad stappen ondernemen om een 

multidisciplinaire stuurgroep op te richten. Op 12 juli 

vond er een eerste vergadering plaats, waarop 

onder meer de Federale Politieraad, de Raad van 

Burgemeesters, de Vaste Commissie van de Lokale 

Politie, de Vereniging van Vlaamse Steden en 

Gemeenten (en haar Waalse en Brusselse 

tegenhanger) en de commissaris-generaal van de 

federale politie uitgenodigd waren. 

 

(En néerlandais) Des réunions sont prévues le 

25 octobre ainsi qu'en novembre et décembre pour 

commenter et discuter le financement actuel et ses 

lacunes, sans esquiver les tabous. Les résultats 

des auditions au Parlement serviront de base de 

travail. 

 

(Nederlands) Er zijn vergaderingen op 25 oktober 

en in november en december om de huidige 

financiering en haar pijnpunten toe te lichten en te 

bediscussiëren, waarbij we geen taboes uit de weg 

gaan. Het uitgangspunt is de uitkomst van de 

hoorzittingen in het Parlement. 

 

(En français) L’étape suivante est une étude 

externe début 2022. Ce marché public devra être 

supervisé par un groupe restreint établi par les 

membres pléniers de la commission 

interdisciplinaire. L’ensemble du budget 2022 pour 

les études scientifiques du SPF Intérieur est réservé 

à cette recherche.  

 

(Frans) De volgende stap is een externe studie, die 

in het eerste kwartaal van 2022 uitgevoerd zou 

worden. Deze aanbesteding wordt gesuperviseerd 

door een beperkte groep met leden die 

aangewezen worden door de leden van de plenaire 

interdisciplinaire stuurgroep. Het volledige budget 

voor wetenschappelijke studies 2022 van de FOD 

Binnenlandse Zaken werd voor dit onderzoek 

geoormerkt. 

 

17.04  Éric Thiébaut (PS): Notre commission 

mène une réflexion en parallèle: il faudrait plus de 

synergie entre notre travail et celui du groupe 

d’experts. J’aimerais aussi un programme et un 

calendrier pour que les travaux de toutes les 

commissions que vous avez mises en place 

s’achèvent dans des délais raisonnables.  

 

17.04  Éric Thiébaut (PS): Onze commissie zet 

hierover een parallelle gedachteoefening op. Er 

moet gestreefd worden naar een grotere synergie 

tussen onze werkzaamheden en die van de 

stuurgroep. Kunt u mij een programma en een 

tijdpad meedelen, opdat de werkzaamheden van 

alle commissies die u ingesteld hebt, binnen een 

redelijke termijn afgerond zouden worden. 

 

17.05  Sigrid Goethals (N-VA): Je partage les 

inquiétudes de M. Thiébaut. Malheureusement, la 

ministre ne confirme pas la possibilité d'un 

17.05  Sigrid Goethals (N-VA): Ik deel de 

ongerustheid van de heer Thiébaut. De minister 

bevestigt helaas niet of ook een schaalvergroting 
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accroissement d'échelle dans les zones de police 

de Bruxelles. 

 

mogelijk zou zijn in de Brusselse politiezones. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

18 Questions jointes de 

- Sigrid Goethals à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "La 

constitution de partie civile de la ministre" 

(55021542C) 

- Ortwin Depoortere à Annelies Verlinden 

(Intérieur et Réformes institutionnelles) sur "La 

constitution de partie civile de la ministre en cas 

de faits de violence contre la police" (55021575C) 

 

18 Samengevoegde vragen van 

- Sigrid Goethals aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De burgerlijke partijstelling 

van de minister" (55021542C) 

- Ortwin Depoortere aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Het zich burgerlijk 

partijstellen door de minister bij geweld tegen 

politie" (55021575C) 

 

18.01  Sigrid Goethals (N-VA): Dans les cas de 

violences commises contre des agents de la police 

fédérale, la ministre examine au cas par cas la 

question de savoir si elle doit se constituer partie 

civile. Si les victimes font partie de la police locale, 

ce sont les bourgmestres qui peuvent envisager 

cette démarche. Or ces derniers se servent moins 

souvent de cette possibilité. Pourquoi? La ministre 

peut-elle les inciter à se constituer partie civile dans 

un plus grand nombre de cas? 

 

Les résultats de l'étude sur les coûts pouvant être 

couverts par le fonds de solidarité sont-ils déjà 

connus? Des initiatives ont-elles déjà été prises en 

vue de prévoir une aide juridique gratuite dans la loi 

sur la sécurité civile pour les membres du personnel 

qui sont victimes d'une agression? 

 

18.01  Sigrid Goethals (N-VA): Wanneer geweld 

wordt gepleegd tegen de federale politie, bekijkt de 

minister geval per geval of ze zich burgerlijke partij 

moet stellen. Bij geweld tegen de lokale politie 

kunnen de burgemeesters dat doen. Die doen dat 

echter minder vaak. Wat is daarvoor de reden? Kan 

de minister hen ertoe aanzetten dat vaker te doen?  

 

 

 

 

Zijn er al resultaten beschikbaar van het onderzoek 

in verband met de kosten die door het 

solidariteitsfonds kunnen worden gedekt? Werden 

er al stappen ondernomen om in de wet betreffende 

de civiele veiligheid gratis rechtshulp mogelijk te 

maken wanneer een personeelslid het slachtoffer 

wordt van agressie?  

 

18.02  Ortwin Depoortere (VB): La ministre a 

donné un signal clair en se constituant partie civile 

lorsqu'elle le juge opportun. Les bourgmestres 

devraient également y être disposés. D'autres 

mesures peuvent également être prises dans le 

cadre des compétences du département de la 

Justice. Il convient surtout de trouver une solution 

pour réduire les formalités administratives 

auxquelles sont confrontés les membres du 

personnel qui désirent se constituer partie civile. 

 

18.02  Ortwin Depoortere (VB): De minister gaf 

een duidelijk signaal door zich burgerlijke partij te 

stellen wanneer dat opportuun is. Ook de 

burgemeesters moeten daartoe bereid zijn. Er 

kunnen nog andere maatregelen worden genomen, 

die onder de bevoegdheid van het departement 

Justitie vallen. Er moet vooral een oplossing worden 

gevonden voor de administratieve rompslomp 

waarmee personeelsleden die zich burgerlijke partij 

willen stellen, worden geconfronteerd.  

 

18.03  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): La violence contre les forces de 

sécurité est inacceptable et doit être traitée avec 

fermeté. À cette fin, la politique des poursuites a 

déjà été modifiée, des outils technologiques ont été 

analysés et des caméras corporelles ont été 

achetées.  

 

En cas de faits de violence contre la police fédérale, 

la possibilité de se constituer partie civile est 

envisagée sur la base du dossier, du déroulement 

de l'instruction et éventuellement du point de vue 

18.03 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Geweld tegen de veiligheidsdiensten is 

onaanvaardbaar en moet kordaat worden 

aangepakt. Daartoe werd het vervolgingsbeleid al 

bijgestuurd, werden technologische hulpmiddelen 

bestudeerd en werden bodycams aangekocht.  

 

 

Bij geweldincidenten tegen de federale politie wordt 

een burgerlijkepartijstelling overwogen rekening 

houdend met het dossier, het verloop van het 

strafrechtelijk onderzoek en eventueel het 
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des intéressés. L'État belge se constitue 

systématiquement partie civile lorsque l'affaire est 

portée devant une juridiction pénale. 

 

Je suis en contact avec les bourgmestres et je leur 

offre également la possibilité de se constituer partie 

civile. Peut-être mettent-ils, eux aussi, en balance 

l'opportunité d'une telle action. 

 

J'ai été informée de 48 incidents, au cours desquels 

119 membres de la police fédérale ont été touchés; 

40 d'entre eux ont demandé et reçu une aide 

juridique gratuite. Dans chaque cas, le parquet a 

été contacté sur la base de la circulaire n°10/2017 

en vue d'une éventuelle constitution de partie civile. 

Dans 17 cas, une procédure pénale a été engagée 

et l'État belge s'est constitué partie civile. Quatre 

des 31 autres dossiers ont été classés sans suite 

pour des raisons techniques. Pour 27 dossiers, 

l'instruction est encore en cours. Ces dossiers font 

l'objet d'un suivi attentif.  

 

 

Dans huit affaires, les prévenus ont été condamnés 

pour les faits qui leur étaient reprochés. Dans cinq 

de ces procédures, les membres du personnel 

concernés de la police fédérale se sont également 

portés partie civile après avoir bénéficié de l'aide 

juridique. 

 

standpunt van de betrokkenen. De Belgische Staat 

stelt zich systematisch burgerlijke partij wanneer het 

dossier voor de strafrechtbank komt. 

 

Ik sta in contact met de burgemeesters en bied hun 

ook de mogelijkheid om zich burgerlijke partij te 

stellen. Wellicht maken ook zij een 

opportuniteitsbeoordeling. 

 

Ik werd op de hoogte gebracht van 48 incidenten, 

waarbij 119 leden van de federale politie betrokken 

waren; 40 van hen vroegen en kregen gratis 

rechtshulp. Telkens werd op grond van 

rondzendbrief nr. 10/2017 contact opgenomen met 

het parket met het oog op een eventuele 

burgerlijkepartijstelling. In zeventien gevallen werd 

een procedure voor de strafrechtbank ingeleid en 

heeft de Belgische Staat zich burgerlijke partij 

gesteld. Van de overige 31 dossiers werden er 

4 geseponeerd om technische redenen. In 

27 dossiers loopt het gerechtelijk onderzoek nog. 

Die dossiers worden van nabij opgevolgd.  

 

In acht dossiers werden de beklaagden veroordeeld 

voor de hun ten laste gelegde feiten. In vijf van deze 

procedures hebben ook de betrokken 

personeelsleden van de federale politie zich 

burgerlijke partij gesteld nadat hun rechtshulp werd 

toegekend.  

 

Des campagnes de sensibilisation internes ont été 

mises en place par la direction générale Sécurité 

civile pour encourager le personnel des services de 

secours à signaler les faits d'agression verbale ou 

physique. Durant la deuxième partie de cette 

campagne, qui a débuté le 1er octobre, les pompiers 

et les zones de secours sont encouragés à déposer 

une plainte après chaque incident. Les zones ont 

également été invitées par un courrier à mettre en 

œuvre une politique de gestion des agressions. 

 

Via interne sensibiliseringscampagnes voor de 

hulpdiensten die ontwikkeld werden door de 

Algemene Directie Civiele Veiligheid worden 

personeelsleden aangemoedigd om verbale en 

fysieke agressie te melden. In het tweede deel van 

die campagne, die op 1 oktober van start ging, 

worden brandweerlieden en hulpverleningszones 

aangemoedigd om na elk incident een klacht in te 

dienen. Bij brief werden die zones ook uitgenodigd 

een beleid inzake agressiebeheer in te voeren.  

 

18.04  Sigrid Goethals (N-VA): La ministre mise 

beaucoup sur la procédure de recrutement et sur 

l'attrait des métiers de la police. Je demande à la 

ministre d'inciter les bourgmestres à se constituer 

également partie civile de manière à soutenir les 

membres du personnel qui sont victimes d'actes de 

violence. 

 

18.04  Sigrid Goethals (N-VA): De minister zet 

zwaar in op de wervingsprocedure en op de 

aantrekkelijkheid van de politie. Ik vraag de minister 

de burgemeesters ertoe aan te zetten zich 

eveneens burgerlijke partij te stellen en zo de 

personeelsleden die het slachtoffer zijn van geweld 

te steunen.  

 

18.05  Ortwin Depoortere (VB): Personnellement, 

j'estime que le nombre de constitutions de partie 

civile est assez faible. Il conviendrait plutôt de 

réduire les tracasseries administratives y relatives. 

 

18.05  Ortwin Depoortere (VB): Zelf vind ik het 

aantal burgerlijkepartijstellingen relatief laag. 

Volgens mij moet er veeleer iets worden gedaan 

aan de administratieve rompslomp.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55021559C de 

Mme Rohonyi est supprimée. 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55021559C van 

mevrouw Rohonyi vervalt. 
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19 Question de Bert Moyaers à Annelies 

Verlinden (Intérieur et Réformes institutionnelles) 

sur "L'optimisation de la collaboration 

transdisciplinaire entre les services de sécurité" 

(55021586C) 

 

19 Vraag van Bert Moyaers aan Annelies 

Verlinden (Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De optimalisatie van de 

transdisciplinaire samenwerking tussen 

veiligheidsdiensten" (55021586C) 

 

19.01  Bert Moyaers (Vooruit): Les pompiers et la 

Protection civile ont été réformés il y a quelques 

années. Les inondations ont montré que certains 

aspects devaient être améliorés.  

 

 

Comment la ministre voit-elle l'avenir de la 

Protection civile? Sera-t-elle réorganisée? Un plan 

d'action a-t-il déjà été élaboré? 

 

19.01  Bert Moyaers (Vooruit): Een aantal jaren 

geleden werden de brandweer en de Civiele 

Bescherming hervormd. De wateroverlast heeft 

aangetoond dat een en ander voor verbetering 

vatbaar is.  

 

Hoe ziet de minister de toekomst van de Civiele 

Bescherming? Komt er een reorganisatie? Is er al 

een plan van aanpak? 

 

19.02  Annelies Verlinden, ministre (en 

néerlandais): Nous n'avons pas attendu la terrible 

catastrophe de juillet pour entamer une réflexion sur 

la Sécurité civile. La direction générale Sécurité 

civile avait déjà récolté et examiné des données sur 

les interventions et les délais d'intervention. Pour 

avoir une idée complète de la situation, nous avons 

fait réaliser une enquête approfondie et avons 

demandé qu'elle soit fondée sur la résolution 

relative à la réforme de la Protection civile. 

 

Pour cette évaluation, des représentants des zones 

de secours, de la police locale et des pouvoirs 

locaux ont également été entendus. Une telle 

démarche nécessite une méthodologie adaptée. 

Nous voulons savoir s'il y a eu des lacunes dans la 

collaboration et si le matériel, le cadre du personnel 

et la localisation des casernes de la Protection civile 

ne sont pas lacunaires. Ses missions dans la 

discipline 1 seront réévaluées et son rôle dans la 

coordination de la discipline 4 sera consolidé. 

 

19.02 Minister Annelies Verlinden (Nederlands): 

Wij hebben voor onze reflectie over de Civiele 

Veiligheid niet op de vreselijke ramp in juli gewacht. 

Gegevens over de interventies en de 

interventietijden werden al verzameld en onderzocht 

door de Algemene Directie Civiele Veiligheid. Om 

een volledig beeld van de situatie te krijgen, hebben 

wij een diepgaander onderzoek gevraagd met de 

resolutie over de hervorming van de Civiele 

Bescherming als uitgangspunt. 

 

Voor deze evaluatie worden ook de 

hulpverleningszones, de lokale politie en de lokale 

overheden ondervraagd. Dat vraagt om een 

aangepaste methodologie. We willen bekijken of er 

lacunes zijn in de samenwerking en of het 

materieel, het personeelskader en de locatie van de 

kazernes van de Civiele Bescherming volstaan. 

Haar opdrachten binnen discipline 1 zullen worden 

heroverwogen en haar rol bij de coördinatie van 

discipline 4 zal worden geconsolideerd.  

 

Le marché public et la procédure pour l'étude ont 

commencé début 2021. Il est possible de 

soumissionner depuis le 2 septembre. La passation 

suivra dès que possible. L'étude durera cinq mois et 

ses résultats seront connus au printemps 2022. 

Ensuite, sur la base des résultats de la commission 

d'apprentissage, nous procéderons à une 

radioscopie de la gestion de crise dans notre pays.  

 

De overheidsopdracht en de procedure voor de 

studie is begin 2021 gestart. De offertes zijn 

geopend op 2 september. De gunning volgt zo snel 

mogelijk. De studie zal vijf maanden duren, met 

resultaten in het voorjaar van 2022. Samen met de 

resultaten van de leercommissie zullen wij het 

crisisbeheer in ons land dan tegen het licht houden. 

 

19.03  Bert Moyaers (Vooruit): En ma qualité de 

bourgmestre d'une petite ville inondée du Limbourg, 

j'ai eu affaire à la Protection civile cet été. Leurs 

agents ne doivent pas seulement venir de très loin, 

de Brasschaat pour être précis. Ils souffrent 

également d'un sous-effectif. Leur point fort est 

l'exécution de tâches logistiques mais pour les 

accomplir convenablement, ils ont besoin d'un 

personnel suffisant. L'étude qui est dans les tuyaux 

sera en tout cas très intéressante.  

19.03  Bert Moyaers (Vooruit): Als burgemeester 

van een kleine overstroomde stad in Limburg, heb 

ik ook met de Civiele Bescherming te maken gehad 

deze zomer. Zij moeten niet alleen van ver komen, 

helemaal uit Brasschaat, ze zijn ook onderbemand. 

Hun sterkte is het uitvoeren van logistieke taken, 

maar daarvoor moeten ze met voldoende 

mankracht zijn. De studie die op komst is, zal in elk 

geval zeer interessant zijn. 
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L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

17 h 47. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 17.47 uur. 

 

 


